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EUROPESE KADEROVEREENKOMST VAN MADRID
BEVOEGDVERKLARING ADMINISTRATIE BTW, REGISTRATIE EN DOMEINEN
VERMOGENSRECHTELIJKE VERRICHTINGEN GEMEENSCHAP EN GEWEST
INTEGRATIE KUNSTWERKEN IN GEBOUWEN GEMEENSCHAP EN GEWEST
INVOERING EENVORMIGE MEDISCHE URGENTIEKAART
MEMORIAAL VLAAMSE ONTVOOGDING
WIJZIGING ARTIKEL 2 GEMEENTEWET
REGELING VOORDRACHT BURGEMEESTERS GEWEST
GEVOLGEN NIET VERKOZEN ZIJN VOORMALIG GEMEENSCHAPSMINISTER
VAN CULTUUR
ERKENNING NIET-OPENBARE TELEVISIEVERENIGINGEN
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Ontwerp van decreet houdende bevoegd-
verklaring van de Administratie van de be-
lasting over de toegevoegde waarde, regis-
tratie en domeinen tot het uitvoeren van
bepaalde vermogensrechtelijke verrichtin-
gen voor rekening van het Vlaamse Ge-
west en van de instellingen die ervan af-
hangen
- 160 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 238

Sprekers : de heer A. Denys, verslagge-
ver, Minister L. Waltniel

Ontwerp van decreet houdende bevoegd-
verklaring van de Administratie van de be-
lasting over de toegevoegde waarde, regis-
tratie en domeinen tot het uitvoeren van
bepaalde vermogensrechtelij ke verrichtin-
gen voor rekening van de Vlaamse Ge-
meenschap en van de instellingen die er-
van afhangen
- 159 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Artikelsgewijze bespreking, blz. 239

Ontwerp van decreet houdende bevoegd-
verklaring van de Administratie van de be-
lasting over de toegevoegde waarde, regis-
tratie en domeinen tot het uitvoeren van
bepaalde vermogensrechtelijke verrichtin-
gen voor rekening van het Vlaamse Ge-
west en van de instellingen die ervan af-
hangen
- 160 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Artikelsgewijze bespreking, blz. 239

Voorstel van decreet van de heer A. De
Beul C.S. houdende integratie van kunst-
werken in gebouwen van openbare dien-
sten en daarmee gelijkgestelde diensten
en van door de overheid gesubsidieerde
inrichtingen, verenigingen en instellingen
die tot de Vlaamse Gemeenschap behoren
- 55 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 3
Voorstel van decreet van de heer A. De
Beul C.S. houdende integratie van kunst-
werken in gebouwen van openbare dien-
sten en daarmee gelijkgestelde diensten
en van door de overheid gesubsidieerde
inrichtingen, verenigingen en instellingen
die tot het Vlaamse Gewest behoren
- 56 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking blz. 240

Sprekers : de heren F. Bosmans, ver-
slaggever, A. De Beul

Voorstel van decreet van de heer A. De
Beul C.S. houdende integratie van kunst-
werken in gebouwen van openbare diens-
ten en daarmee gelijkgestelde diensten en
van door de overheid gesubsidieerde in-
richtingen, verenigingen en instellingen
die tot de Vlaamse Gemeenschap behoren
- 55 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 3
Artikelsgewijze bespreking, blz. 241

Voorstel van decreet van de heer A. De
Beul C.S. houdende integratie van kunst-
werken in gebouwen van openbare dien-
sten en daarmee gelijkgestelde diensten
en van de door de overheid gesubsidieerde
inrichtingen, verenigingen en instellingen
die tot het Vlaamse Gewest behoren

- 56 (1985-1986)  - Nrs. 1 en 2
Artikelsgewijze bespreking, blz. 242

Regeling van de werkzaamheden, blz. 242
Spreker : de heer J. Van Elewyck

Samenstelling van een commissie
Wijziging onder de vaste leden, blz. 243

Regeling van de werkzaamheden, blz. 243

Nr. 7 Dinsdag 16 december 1986
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 245

Begroting
Indiening en verwijzing, blz. 245

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 245

Voorstel tot wijziging van het Reglement
Indiening en verwijzing, blz. 245

Verslagen
Indiening, blz. 245

Jaarverslagen
Indiening, blz. 246

Opmerking van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 246

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 246

Voorstel van decreet van de heer A. Deneir
C.S. houdende het invoeren van een een-
vormige medische urgentiekaart
- 66 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 246

Sprekers : de heren A. Deneir, verslag-
gever, E. De Groot, Minister J. Lens-
sens

Artikelsgewijze bespreking, blz. 248

Motie van orde
Voorstel tot verwijzing naar Commissie,
blz. 249

Sprekers : de heren A. Denys, H.
Schiltz, J. Van Elewyck, G. Verhaegen,
W. Luyten

Voorstel van decreet van mevrouw J. De
Loore-Raeymaekers C.S. houdende uitroe-
ping van het IJzermonument en het om-
ringende domein te Diksmuide tot Memo-
riaal van de Vlaamse Gedachte
- 97 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 250

Sprekers : mevrouw J. De Loore-Raey-
maekers, de heren A. Denys, J. Laver-
ge, W. Luyten, M. Galle,  K. Dillen,
mevrouw M .  Tyberghien-vanden-
bussche, de heer H. Schiltz

Artikelsgewi.ize bespreking, blz. 259
Spreker : de heer J. Van Elewyck

Motie betreffende een belangenconflict
Beslissing van de Vlaamse Raad, blz. 260

Voorstel van decreet van de heer H. Suyker-
buyk C.S. houdende wijziging van artikel 2
van de Gemeentewet
- 129 (1985-1986)  - Nrs. 1 tot 5
Voorstel van decreet van de heer H. Cove-
liers C.S. houdende regeling van de voor-
dracht van burgemeesters in het Vlaamse
Gewest
- 130 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking, blz. 261

Sprekers : de heren P. Tant, verslagge-
ver, H. Suykerbuyk, H. Coveliers, G.
Temmerman, M. Van houtte, Minister
J. Pede

Artikelsgewijze bespreking, blz. 273
Spreker : de heer J. Van Elewyck

Mededeling van de Vlaamse Executieve be-
treffende de gevolgen van het niet verko-
zen zijn van de voormalige Gemeen-
schapsminister van Cultuur
Voorstel van resolutie van de heren A.
Denys, H. Schiltz en G. Verhaegen betref-
fende het standpunt van de Vlaamse Exe-
cutieve in verband met de gevolgen van
het niet verkozen zijn van de voormalige
Gemeenschapsminister van Cultuur
- 177 (1986-1987) - Nr. 1
Bespreking, blz. 273

Sprekers : Minister G. Geens, de heer
A. Denys, J. Van Elewyck

Regeling van de werkzaamheden, blz. 275

Nr. 8 Woensdag 17 december 1986
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 277

Ontwerp van decreet betreffende het over-
brengen van klank- en televisieprogram-
ma’s in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisieverenigingen
- 152 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 10
Voorstel van decreet van de heer J. Van
Elewyck C.S. betreffende het overbrengen
van klank- en televisieprogramma’s in de
radiodistributie- en teledistributienetten
- 150 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 277

Sprekers : de heren H. Van Rompaey,
verslaggever. P. Chevalier, verslagge-
ver, F. Swaelen, L. Van den Bossche,
mevrouw A.-M. Neyts-Uyttebroeck,
de heer A. De Beul

Regeling van de werkzaamheden, blz. 298
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Nr. 9 Woensdag 17 december 1986
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 299

Ontwerp van decreet betreffende het over-
brengen van klank- en televisieprogram-
ma’s in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisieverenigingen
- 152 (19851986) - Nrs. 1 tot 10
Voorstel van decreet van de heer J. Van
Elewyck C.S. betreffende het overbrengen
van klank- en televisieprogramma’s in de
radiodistributie- en teledistributienetten
- 150 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
299

Sprekers : de heren W. Van Durme, F.
Vanderborght, J. Van Elewyck, A.
Denys, H. Coveliers, E. Van Rompuy,
W. Seeuws, J. Bosmans, L. Van Horen-
beek, L. Lenaerts, Miruster  P. Dewael

Verzoek tot raadpleging van de Raad van
State, blz. 327

Sprekers : de heren J. van Elewyck, G.
Verhaegen

Regeling van de werkzaamheden, blz. 328

Nr. 10 Donderdag 18 december 1986

Berichten van verhindering, blz. 329

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 329

Mededeling van de Voorzitter
Oprichting en benoeming leden Werk-
groep-Brussel, blz. 329

Motie van orde
Voorstel tot het verlenen van voorrang,
blz. 330

Ontwerp van decreet waarbij voorlopige
kredieten worden geopend die in minde-
ring komen van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap voor het begro-
tingsjaar 1987
- lO-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 330

Spreker : mevrouw L. Detiege

inzake grensoverschrijdende samenwer-
king tussen territoriale gemeenschappen
of autoriteiten, en de Bijlage, opgemaakt
te Madrid op 2 1 mei 1980, in de schoot van
de Raad van Europa
- 136 (19851986) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 33 1

Ontwerp van decreet houdende bevoegd-
verklaring van de Administratie van de be-
lasting over de toegevoegde waarde, regis-
tratie en domeinen tot het invoeren van
bepaalde vermogensrechtelij ke verrichtin-
gen voor rekening van de Vlaamse Ge-
meenschap en van de instellingen die er-
van afhangen 
- 159 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Ontwerp van decreet houdende bevoegd-
verklaring van de Administratie van de be-
lasting over de toegevoegde waarde, regis-
tratie en domeinen tot het uitvoeren van
bepaalde vermogensrechtelijke verrichtin-
gen voor rekening van het Vlaamse Ge-
west en van de instellingen die ervan af-
hangen
- 160 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 33 1

Voorstel van decreet van de heer A. De
Beul C.S. houdende integratie van kunst-
werken in gebouwen van openbare dien-
sten en daarmee gelijkgestelde diensten
en van door de overheid gesubsidieerde
inrichtingen, verenigingen en instellingen
die tot de Vlaamse Gemeenschap behoren
- 55 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 3
Voorstel van decreet van de heer A. De
Beul C.S. houdende integratie van kunst-
werken in gebouwen van openbare dien-
sten en daarmee gelijkgestelde diensten
en van door de overheid gesubsidieerde
inrichtingen, verenigingen en instellingen
die tot het Vlaamse Gewest behoren
- 56 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 334

Spreker : de heer J . Devolder

Voorstel van decreet van de heer A. Deneir
C.S. houdende het invoeren van een een-
vormige urgentiekaart
- 66 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 335

Voorstel van decreet van mevrouw J. De
Loore-Raeymaekers C.S. houdende uitroe-
ping van het IJzermonument en het om-
ringende domein te Diksmuide tot Memo-
riaal van de Vlaamse Gedachte
- 97 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 3
Aangehouden stemm ingen, blz. 336

Spreker : de heer L. Van den Bossche

Sprekers : de heren A. Denys, W. Luy-
ten, M. Galle,  mevrouw M. Vogels

Voorstel van decreet houdende voordracht
van kandidaat-burgemeesters in het
Vlaamse Gewest
- 129 (1985-1986) - Nrs. 1 tot 6
Aangehouden stemmingen, blz. 342
Hoofdelijke stemming, blz. 342

Sprekers : Minister G. Geens, me-
vrouw M. Vogels, de heer G. Temmer-
man

Voorstel van resolutie van de heren A.
Denys, H. Schiltz en G. Verhaegen betref-
fende het standpunt van de Vlaamse Exe-
cutieve in verband met de gevolgen van
het niet verkozen zijn van de voormalige
Gemeenschapsminister van Cultuur
- 177 (1986-1987) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 344

Spreker : de heer J. Van Elewyck

Moties tot besluit van de samengevoegde
interpellaties van de heer W. Desaeyere
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van Volksgezondheid en Leefmi-
lieu, en de heer J. Pede, Gemeenschaps-
minister van Binnenlandse Aangelegen-
heden en Ruimtelijke Ordening, over een
eventuele sluiting van Phillips Petroleum
te Tessenderlo en van de heer J. Verhey-
den tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid en
Leefmilieu., en de heer J. Pede, Gemeen-
schapsmimster  van Binnenlandse Aange-
legenheden en Ruimtelijke Ordening,
over de toepassing van het arrest van de
Raad van State waarbij de exploitatiever-
gunning van de NV Phillips Petroleum te
Tessenderlo wordt ingetrokken
Hoofdelijke stemming, blz. 345

Spreker : de heer W. Desaeyere

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer L. Vanvelthoven tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
Volksgezondheid en Leefmilieu, over het
afvalstoffenplan 1986-1990 en het afval-
stoffenbeleid 1982-1986
Hoofdelijke stemming, blz. 347

Eindejaarswensen, blz. 348

Ontwerp van decreet houdende goedkeu-
ring van de Europese Kaderovereenkomst Hoofdelijke stemming, blz. 339
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Se vergadering Dinsdag 2 december 1986

VOORZITTER : de heer F. Grootjans

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om 1.5
uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDERING

G. Cardoen, F. Cauwenberghs, G.
Mommerency, E. Peetermans, M.
Vandenhove, P. Van Der Niepen ; ge-
zondheidsredenen.

H. Adriaensens, E. Beysen, T. De-
clercq, A.-M. Neyts-Uyttebroeck, A.
Steverlynck, L. Tindemans ; buitens-
lands.

E. Baldewijns, W. Claes, W. Content,
J. De Bremaeker, E. Derycke, H.
Knuts, A. Schellens, F. Willockx, J.
Wyninckx ; ambtsverplichtingen.

W. Cortois ; familieverplichtingen.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van decreet werden ingediend :

- Voorstel van decreet van de heer K.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 5
2 december 1986

Dillen C.S. houdende invoering van
een vak ,,Geschiedenis van de Ne-
derlanden” in het Nederlandstalig
onderwijs
- 174 (1986-1987) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Onderwijs en Vorming.

- Voorstel van decreet van de heer L.
Dierickx C.S. houdende bescher-
ming van de in het wild levende vo-
gels
- 176 (1986-1987) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Ruimtelijke Ordening.

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende verslagen
werden ingediend :

- door de heer P. Hermans namens
de Commissie voor Welzijn en Ge-
zondheid over het voorstel van de-
creet van de heer A. Deneir C.S.
houdende het invoeren van een
eenvormige medische urgentie-
kaart
- 66 (19851986) - Nr. 3.

- door de heer F. Bosmans namens
de Commissie voor Cultuur over
het voorstel van decreet van de heer
A. De Beul C.S. houdende integratie
van kunstwerken in gebouwen van
openbare diensten en daarmee ge-
lijkgestelde diensten en van door
de overheid gesubsidieerde inrich-
tingen, verenigingen en instellin-

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

gen die tot de Vlaamse Gemeen-
schap behoren
- 55 (19851986) - Nr. 3.

door de heer F. Bosmans namens
de Commissie voor Cultuur over
het voorstel van decreet van de heer
A. De Beul C.S. houdende integratie
van kunstwerken in gebouwen van
openbare diensten en daarmee ge-
lijkgestelde diensten en van door
de overheid gesubsidieerde inrich-
tingen, verenigingen en instellin-
gen die tot het Vlaamse Gewest be-
horen
- 56 (19851986) - Nr. 2.

door de heren H. Van Wambeke en
J. Vandenhaute namens de Vere-
nigde Commissies voor Samenwer-
king Vlaamse Raad - Conseil de la
Communauté francaise  over het
Reglement van Orde - Wijzigingen
- 175 (1986-1987) - Nr. 1.

door de heren H. Van Rompaey en
P. Chevalier namens de Commissie
voor de Media over het ontwerp
van decreet betreffende het over-
brengen van klank- en televisiepro-
gramma’s in de radiodistributie- en
teledistributienetten en betreffen-
de de erkenning van niet-openbare
televisieverenigingen
- 152 (19851986) - Nr. 10.

door de heren H. Van Rompaey en
P. Chevalier namens de Commissie
voor de Media over het voorstel van
decreet van de heer J. Van Elewyck
C.S. betreffende het overbrengen
van klank- en televisieprogramma’s
in de radiodistributie- en teledistri-
butienetten
- 150 (19851986) - Nr. 2.

181
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8e vergadering Woensdag 17 december 1986
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer F. Grootjans

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om 10
uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDERING

G. Cardoen,  J. Caudron, W. Claes, N.
De Batselier,  J. Leclercq, C. Mar-
chand, R. Van Steenkiste, G. Wil-
lems ; gezondheidsredenen.

N. Maes ; buitenslands.

P. De Keersmaeker, R. De Wulf, J.P.
Pillaert, L. Tindemans, J. Verheyden ;
am btsverplichtingen.

ONTWERP VAN DECREET betref-
fende het overbrengen van klank- en te-
levisieprogramma’s in de radiodistri-
butie- en teledistributienetten en be-
treffende de erkenning van niet-open-
bare televisieverenigingen
- 152 (19851986) - Nrs. 1 tot 11

VOORSTEL VAN DECREET van de
heer J. Van Elewyck C.S. betreffende het
overbrengen van klank- en televisie-

programma’s in de radiodistributie- en
teledistributienetten
- 150 (1985-1986) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde zijn het
ontwerp van decreet betreffende het
overbrengen van klank- en televisie-
programma’s in de radiodistributie-
en teledistributienetten en betreffen-
de de erkenning van niet-openbare te-
levisieverenigingen en het voorstel
van decreet van de heer Van Elewyck
C.S. betreffende het overbrengen van
klank- en televisieprogramma’s in de
radiodistributie- e n  teledistributie-
netten, die door de Commissie in sa-
menhang werden behandeld, met
dien verstande dat het ontwerp van
decreet als basis voor de bespreking
werd genomen. Wij volgen hier de-
zelfde werkwijze.

Geachte collega’s, in het Bureau werd
afgesproken tijdens de algemene be-
spreking 90 minuten spreektijd toe te
kennen per erkende fractie, 45 minu-
ten voor AGALEV en 15 minuten
voor het Vlaams Blok.

De algemene bespreking is geopend.

Ik verleen het woord aan de twee ver-
slaggevers.

De heer Hugo Van Rompaey heeft het
woord.

De heer H. Van Rompaey, verslaggever
(op de tribune) : Mijnheer de Voorzit-
ter, mijnheer de Minister, geachte col-
lega’s, met enig enthousiasme wil ik
namens de Commissie voor de Media
in deze openbare vergadering verslag

uitbrengen over de bespreking van
het ontwerp van decreet betreffende
het overbrengen van klank- en televi-
sieprogramma’s in de radiodistribu-
tie- en teledistributienetten en betref-
fende de erkenning van niet-openbare
televisieverenigingen. De Commissie
bracht ter voorbereiding van de be-
spreking dertien werkbezoeken in
België, Nederland, Luxemburg en
Groot-Brittannië, aanhoorde elf be-
langengroepen en ontving van acht
culturele koepelorganisaties evalua-
tierapporten. Aan de bespreking zelf
werden twaalf zittingen gewijd.

Niet omwille van de stijlfiguur, de tra-
ditie of uit beleefdheid, maar uit op-
rechte waardering wens ik de Com-
missie te feliciteren met het verloop
van de werkzaamheden. De Voorzit-
ter en de Ondervoorzitter hebben de
besprekingen op een rendabele en
aangename manier geleid, de effectie-
ve en plaatsvervangende leden heb-
ben actief en op een nuttige wijze
deelgenomen aan het debat. De Mi-
nister verdedigde het ontwerp met
openheid.

In afspraak met co-verslaggever  Che-
valier zal ik verslag uitbrengen over
de hoorzittingen, de algemene be-
spreking en artikels 1 tot 7. Mijn colle-
ga zal handelen over de studiebezoe-
ken en de artikels 8 tot en met 14. Na
mijn verslaggeving zal ik, los hiervan,
een aantal persoonlijke beschouwin-
gen naar voor brengen.

De Commissie voor de Media heeft
verdienstelijk werk verricht door
haast op twee dagen en een half maar
liefst elf representatieve instanties te
aanhoren omtrent hun visie op het

Vlaamse Raad Berichten van verhindering
Handelingen Nr. 8 Erkenning niet-openbare televisieverenigingen
17 december 1986 Klank- en televisieprogramma’s in radiodistributie- en teledistributienetten‘ 277
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H. Van Rompaey

voorliggend ontwerp.

Van de Belgische Radio en Televisie
hebben we vernomen dat men geen
vrees heeft van de evolutie die zich in
het medialandschap voordoet, maar
dat men dan wel over voldoende mid-
delen moet kunnen beschikken om le-
vensvatbaar te blijven en om het
tweede net volwaardig te kunnen uit-
bouwen. Men bood zijn diensten aan
om eventueel in een overgangsfase de
handelsreclame langs de BRT te ver-
zorgen zonder evenwel aanspraak te
maken op de opbrengsten om op deze
wijze te voorkomen dat de beschikba-
re reclamegelden definitief naar bui-
tenlandse maatschappijen zouden af-
vloeien. De reclamespots zouden in
de toekomst in alle geval door de
Vlaamse beeldindustrie worden ge-
maakt en in de mate dat de beschikba-
re financiële middelen toenemen zal
het ook mogelijk worden nog meer
beroep te doen op Vlaamse produk-
ties. Er blijft nog wel in enige mate
een ,,schemerzone” bestaan rondom
de draagwijdte van de termen ,eigen
culturele en eigen nationale produk-
ties”. Een interne adviescommissie
zal op basis van de principes van een
,,rigoureuze afstandelijkheid” gaan
waken over de handhaving rond de
objectiviteit in de berichtgeving. Te-
gen eind januari ‘87 zullen ook de re-
sultaten beknd zijn van een interne
doorlichting die beoogt de domeinen
van mogelijke besparingen op te spo-
ren en de wegen aan te duiden voor
een rationeler beheer.

De Beroepsveréniging van de Radio-
en Televisiedistributie (RTD) die de
activiteiten van de kabeldistributie-
maatschappijen in België vertegen-
woordigt, dus ook voor het Neder-
landstalig landsgedeelte, verklaarde
dat technisch landelijke, regionale en
lokale televisie mogelijk is. Men wil
evenwel een realistisch beleid voeren.
De interesse voor participatie in een
niet-openbare televisievereniging zou
niet sterk zijn. Men zou de eerstvol-
gende vijf jaar geen belangrijke wijzi-
gingen verwachten.

De Onafhankelijke Televisie Vlaan-
deren (OTV) beschouwt de oprichting
van een niet-openbare televisievere-
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niging als een nieuw project met al de
risico’s die verbonden zijn aan het on-
dernemen. Deze risico’s zijn groot.
De vroegere schatting betreffende het
startkapitaal van 500 miljoen frank
verhoogde tot 750 en wordt nu vastge-
steld op 1 miljard frank. Er mogen
slechts voorwaarden worden opge-
legd die ook voor het Europees niveau
gelden. Tot zolang alle voorwaarden
niet gekend zijn zegt OTV niet neen of
niet ja wat betreft de interesse tot
deelname aan de exploitatie van een
niet-openbaar televisiestation in
Vlaanderen.

Unimedia, de Beroepsvereniging
voor film, video-, televisie- en telema-
ticamiddelen betreurt dat de BRT als-
nog slechts 0,s procent investeert in
de Vlaamse privé-sector terwijl som-
mige Vlaamse maatschappijen voor
44 buitenlandse zenders werken. Met
verwijzing naar de voorgaanden in
Australië en Canada wordt krachtda-
dig gepleit voor het veel breder een
beroep doen op Vlaamse produkties
die overigens een veel grotere kijk-
dichtheid halen. In vergelijking met
de inkomsten van de STER-reclame
verwacht men dat de potentiële in-
komsten in Vlaanderen in de miljar-
den zullen lopen.

De Belgische Vereniging van film- en
televisieauteurs (BVFTA) betreurt
dat in het ontwerp van decreet de
krantenwereld als het ware als de eni-
ge cultuurdrager in ons land wordt be-
schouwd. Het Britse voorbeeld van
Channel Four toont aan dat er bijzon-
der ruime opdrachten kunnen worden
gegeven aan de binnenlandse produk-
tie. De NV Vlaamse beeldindustrie
pleit ervoor dat zowel op de BRT als
op de commerciële zender reclame
zou worden gebracht. De reclamegel-
den moeten maximaal worden geïn-
vesteerd in Vlaamse produkties.

De Regionale Televisie AVS - Meet-
jesland bereidt reeds 5 jaar een pro-
ject van kleinschalige televisie voor.
Men vraagt een regionale en of lokale
televisievereniging per duidelijk af te
bakenen gebied, met VZW-statuut,
waarin de bescherming van ideologi-
sche en filosofische minderheden ge-
waarborgd wordt, die in aanmerking
komt voor subsidiëring en van wie de
programma’s verplicht moeten wor-
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den doorgegeven door de kabeldistri-
buteur. Men zou terugvallen op vrij-
willigerswerk en slechts een beperkte
staf inschakelen. De basis-investe-
ringskosten bedragen 9 miljoen frank.
De jaarlijkse werkingskosten 12 mil-
j oen frank.

De Vlaamse Mediamaatschappij is
kandidaat voor de exploitatie van een
commerciële radio- en televisieom-
roep in Vlaanderen in een klimaat van
pacificatie, i n  economisch-verant-
woorde omstandigheden, op basis van
een pluralistische verscheidenheid,
met exclusiviteit van de televisiere-
clame. Nutteloze of overdreven in-
mengingen door derden of van over-
heidswege is niet wenselijk. Het start-
kapitaal wordt geraamd op 1,2 miljard
frank. VMM pleit enerzijds voor de
oprichting van een herstructurerings-
fonds van 5 miljard frank om ander-
zijds de pers toe te laten in te spelen
op de technologische evolutie in het
persbedrijf.

De VZW Media Initiatief verdedigt
het Vlaams belang en de creatieve
mensen uit de Vlaamse audio-visuele
sector. In de programma’s moet voor
meer dan 50 procent een beroep wor-
den gedaan op Vlaamse produkties,
ook voor de prime time.

De NV Kunst en Kino die enkele film-
producenten vertegenwoordigt,
vraagt dat 5 procent van de zendtijd
wordt opgevuld met Vlaamse filmpro-
dukties.

Het Overlegcentrum van Vlaamse
Verenigingen (OVV)  vraagt waarbor-
gen voor de uitbouw van een kwalita-
tief hoogstaande Vlaamse beeldcul-
tuur. Televisie moet in eigen Vlaamse
handen blijven, voor de Vlaamse pro-
dukties moet er een zeer ruim deel
van de zendtijd worden voorbehou-
den. Vlaamse firma’s moeten vol-
doende zelfstandig staan ten aanzien
van vreemd kapitaal. De televisie
moet in hoofdzaak een instrument
van culturele verfijning zijn en van
een zo objectief mogelijke informatie.

In de inleiding van het debat heeft de
Gemeenschapsminister van Cultuur
erop gewezen dat een groot gedeelte
van de bepalingen uit het vorige ont-
werp terug werden opgenomen even-
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als een aantal nieuwe artikelen die de
bezwaren tegen het vorige ontwerp
van decreet zouden ondervangen. Het
ontwerp wil rekening houden met de
belangen van de openbare omroep, de
schrijvende pers, de Vlaamse beeldin-
dustrie en de kijkers en luisteraars.
Het wil naar Brits model een concur-
rentieel stelsel invoeren ter verrui-
ming van het medialandschap. Om
niet overspoeld te worden door bui-
tenlandse vaak goedkope produkties
zullen we reageren niet met protectio-
nistische maatregelen maar door snel
en daadkrachtig een Vlaams waarde-
vol initiatief tot stand te brengen. De
Vlaamse Executieve zal haar verant-
woordelij kheid nemen. De Vlaamse
Raad heeft zijn bevoegdheid en aan
de Geschillenraad wordt een bijzon-
der belangrijke opdracht gegeven.

Door collega Jos Van Elewyck werd
een voorstel van decreet ingediend
dat de organisatie van de kabeldistri-
butie in Vlaanderen wil op punt stel-
len. In het voorstel wordt deze verant-
woordelij kheid vooral toegewezen
aan de overheid.

In mijn opleiding heb ik reeds mijn
waardering uitgedrukt over de actieve
en constructieve wijze waarop de le-
den van de Commissie hebben deel-
genomen zowel aan de algemene dis-
cussie als aan de artikelsgewijze be-
spreking. In het verslag van 243 blad-
zijden is ernaar gestreefd deze bespre-
king zo volledig en nauwgezet als mo-
gelijk weer te geven. De leden hebben
getracht hun tussenkomsten te stoffe-
ren met onder andere de inzichten die
opgedaan werden tijdens de studiebe-
zoeken en bij gelegenheid van de
hoorzittingen. De zwaarste accenten
zullen terug worden gelegd in deze
openbare bespreking. Alleen wil ik er
de aandacht op vestigen dat op basis
van een hoogstaande bespreking een
aantal amendementen met unanimi-
teit of nagenoeg eenstemmigheid
konden aangenomen worden.

Een meerderheid aanvaardde niet dat
in artikel 1 de opvatting zou moeten
worden opgevangen dat het hier naast
een culturele, ook een economische
aangelegenheid zou betreffen. Betref-
fende artikel 2 werd aangevoerd dat

een zo groot mogelijke concordantie
tussen het ontwerp van wet op de han-
delspubliciteit en het ontwerp van de-
creet werd nagestreefd betreffende de
aangewende terminologie.

Bij de bespreking van artikel 3 ont-
spon er zich een vruchtbare discussie
over het pakket van programma’s dat
enerzijds verplicht, anderzijds op vrij-
willige basis door de kabeldistribu-
teur doorgegeven moet of kan wor-
den. Door amendering werd voor de
verplichte programma’s een dwingen-
de volgorde vastgelegd en werd be-
paald dat door de Vlaamse Executieve
vastgesteld moet worden in welke ma-
te andere Gemeenschappen of landen
het principe van de reciprociteit eer-
biedigen.

Artikel 4 legt het verbod op andere
programma’s dan deze die in het
vorige artikel behandeld werden langs
het distributienet door te geven.

Artikel S bepaalt - en dit is ook het re-
sultaat van enige amendering - het
statuut van de niet-openbare televi-
sievereniging als een ,,privaatrechte-
lijk rechtspersoon”.

Tot de definitieve redactie van artikel
6 door amendering werd in een uitge-
breidere gedachtenwisseling een aan-
loop genomen. Het maatschappelijk
doel is het verzorgen van televisiepro-
gramma’s. Vormen van samenwer-
king zijn toegelaten, alhoewel dit niet
mag leiden tot een gestructureerde
eenvormigheid in het programmabe-
leid.

Ten slotte worden in artikel 7 de krijt-
lijnen getrokken waarbinnen voor-
taan privaatrechtelijke initiatieven tot
stand kunnen worden gebracht, dit is
door één niet-openbare televisievere-
niging, zich richtend tot de gehele
Vlaamse Gemeenschap en door niet-
openbare televisieverenigingen, zich
richtend tot een regionale en/of loka-
le gemeenschap. Eveneens kunnen
niet-openbare televisieverenigingen
zich met een programma richten tot
een specifieke doelgroep binnen de
gehele Vlaamse Gemeenschap, een
regionale of een lokale. Ook is de
poort open gezet voor betaalomroep.
In al deze aangelegenheden heeft de
Mediaraad een adviesrecht. Er had
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een uitgebreide discussie plaats over
het al of niet eerbiedigen van juridi-
sche, ook internationale principes,
vooral dan in verband met het waar-
borgen van de vrijheid van menings-
uiting.

Ik ben de Commissie bijzonder dank-
baar dat zij mij heeft aangeduid als
verslaggever. Ik hoop dat het voorlig-
gend document moge bijdragen tot
verheldering van de discussie in open-
bare zitting en dat het document een
uitgebreide documentatiebron mag
zijn voor dezen die in begeestering
komen voor de boeiende gebeurtenis-
sen die zich voordoen in het media-
landschap.

In een tweede kort gedeelte wil ik een
oproep doen of ook wel een vuist ma-
ken naar een aantal instanties die mee
moeten of mee zouden moeten acte-
ren in het medialandschap. Hierin
zullen ook reeds een aantal krachtlij-
nen van de bekommernis van onze
fractie naar voor komen. Krachtlijnen
die in deze openbare discussie overi-
gens door enkele belangrijke sprekers
van onze fractie verder zullen worden
verwoord.

Ik wil mijn verslag verder
tot de volgende 8 punten.

beperken

1. Vanaf nu zal de BRT in het media-
landschap van Vlaanderen niet meer
als eenzaam acteur moeten optreden.
Wij verbinden er ons toe om zijn le-
vensvatbaarheid financieel te garan-
deren. Om echter andere initiatieven
toe te laten hebben we zeer uitgebrei-
de discussies moeten voeren, om ga-
ranties te bieden ten aanzien van
ideologische en filosofische minder-
heden en inzake objectiviteit. Zal nu
ook de BRT deze garanties beter gaan
bieden ? Wij hebben enorm veel re-
spect voor de beroepsbekwaamheid
van de meeste journalisten, echter
niet voor de slechts enkelen die af en
toe nog altijd niet kunnen nalaten de
stiel te bederven. Het aangekondigde
principe van ,,rigoureuze afstandelijk-
heid” zal op de eerste plaats de BRT
zelf enorm ten goede komen.

2. In de kabeldistributie is tot nog toe
zowat 40 miljard frank geïnvesteerd.
Aan de pers wordt gratis de beschik-
baarheid van één kanaal aangeboden.
Dit is een zakelijk gegeven en alles-
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zins ook een kolossaal cadeau ! Wij
keuren het goed dat de pers bij een
participatie aan de NOT economische
principes wil eerbiedigen. Wij aan-
vaarden niet dat een vertegenwoordi-
ger van OTV normen van kwaliteit,
cultuur en maatschappelijke verant-
woordelijkheid verwijst naar het do-
mein van de padvinderij. Wij zullen
ons alleszins ertegen verzetten dat
nieuwe initiatieven de ruimte zouden
krijgen om te evolueren naar een tota-
le vervlakking van het aanbod in het
medialandschap of naar een nieuwe
culturele kolonisatie vanuit Amerika
of Japan.

De heer W. Seeuws : Met welke mid-
delen gaat u dat bestrijden ? U hebt
geweigerd de middelen in te bouwen
om dat te vermijden, alleszins zie ik ze
niet zitten.

De heer H. Van Rompaey : Mijnheer
Seeuws, wij zijn ervan overtuigd dat
het decreet zoals het uiteindelijk werd
aangenomen door de Commissie,
enerzijds enorm veel nieuwe kansen
biedt maar, anderzijds de garanties
kan inhouden dat de waarden die wij
willen verdedigen en waarvoor wij de
aandacht vragen ten volle kunnen
worden beschermd.

De heer W. Seeuws : Dat zijn louter
woorden. Er is geen instrument ter
bescherming. Alle voorstellen die wij
daaromtrent hebben gedaan, hebt u
afgewezen. U blijft alleen de hoop dat
de nieuwe televisiemakers rekening
zullen houden met dergelijke bezwa-
ren.

De heer H. Van Rompaey : Wij moeten
het niet alleen hebben van de hoop. U
gaat voorbij aan de reeks bepalingen
in het decreet zelf die handelen over
voorwaarden die zullen moeten wor-
den voldaan om erkenning te beko-
men. Er is ook een mechanisme inge-
bouwd, mocht er wat mislopen op om
het even welk vlak, om dan hetzij van-
uit de Executieve, hetzij vanuit de
Vlaamse Raad, hetzij vanuit de Ge-
schillenraad op te treden.

De heer W. Seeuws : Dat betwijfelen
wij ten sterkste.

U kunt wel een krant het zwijgen op-
leggen, maar niet een commerciële te-
levisiezender eenmaal dat hij is ge-
start.

De heer H. Van Rompaey : Ik zet mijn
uiteenzetting nu verder met punt 3
van mijn betoog.

3. De wetgever heeft nu de krijtlijnen
getrokken. Nu moet de pers kleur be-
kennen. Niet meer zeggen we zeggen
niet nee of niet ja. Men moet op korte
termijn beslissen in het bewustzijn
dat voor de pers prioritaire
mogelijkheden werden verbonden.

4. De beroepsvereniging voor teledis-
tributie moet zich dringend bezinnen.
Nog slechts 5 procent van de distribu-
teurs zijn maatschappijen, 95 procent
intercommunales. Het gezanik over
de verplichte programma’s moet
ophouden. De decreetgever heeft een
belangrijke ruimte willen laten voor
de distributie-intercommunales. Zo-
wel in de zuivere als in de gemengde
intercommunales moeten de beheer-
ders zich ernstig bezinnen over het in-
vullen van die vrije ruimte. Men zou
een historische fout begaan door geen
interesse te betonen voor deelname in
de NOT. De deelname kan bijna de 20
procent bereiken,

5. Terecht wordt in de discussie veel
aandacht besteed aan de bescherming
van de filosofische en ideologische
minderheden, met andere woorden
aanhet garanderen van het pluralis-
me. Ook dit principe mag echter geen
blokkade betekenen van nieuwe ini-
tiatieven waarvoor ruimte is gescha-
pen door artikel 7.

6. Tot de instanties die alsnog aanspo-
ren tot voorzichtigheid, waaronder
het Davidsfonds, willen we een be-
roep doen deze voorzichtigheid om te
buigen in een dynamische benadering
van de enige werkelijkheid. Wij moe-
ten het medialandschap offensief be-
treden en Vlaamse initiatieven on-
middellijk starten.

7. Wij vragen de Gemeenschapsmi-
nister onverwijld initiatief te nemen
opdat potentiële participanten aan de
niet-openbare televisie onmiddellijk
de eindronde van onderhandelingen

aanvatten. Het zit er nog in dat tegen
het einde van 1988 deze niet-openba-
re zender werkelijkheid is geworden.

8. De interveniënten in dit debat kun-
nen we alleen maar aanmoedigen om
met brio het belang van het dit de-
creet in de schijnwerper te brengen.
We zouden ons niet kunnen voorstel-
len dat er één groep of één partij zou
zijn die de hypotheek op zich zou wil-
len laden het tot stand komen van de-
ze decreetgeving nog te vertragen,
waardoor onherstelbare schade zou
aangericht worden aan de audio-vi-
suele rechten van de Vlaamse Ge-
meenschap. (Applaus bij de meerder-
heid)

De Voorzitter : De heer Chevalier, ver-
slaggever, heeft het woord.

De heer P. Chevalier, verslaggever (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, als lid
van de oppositie verslaggever zijn is
een enigszins hybride situatie. Ener-
zijds moet men verslag doen over de
werkzaamheden in de Commissie,
terwijl men anderzijds de eigen
geaardheid of temperament toch
moeilijk aan de kant kan zetten. Ik
bied dan ook de Minister en de colle-
ga’s mijn verontschuldigingen aan
wanneer deze oefening in objectivi-
teit niet altijd gelukt is. Dit bewijst te-
vens hoe moeilijk het is.

Het is niet mijn bedoeling artikel per
artikel te bespreken. Doch door de ce-
suur die afgesproken werd met collega
Van Rompaey en door de structuur
van het decreet zie ik mij verplicht de-
ze min of meer schoolse en klassieke
methode te volgen.

Mijn taak begint bij het artikel 8 van
het decreet. Dit is een belangrijk arti-
kel dat het voorwerp uitmaakte van
heel wat discussie in de Commissie en
dit niet alleen omwille van de inhoud
ervan. De NOT zoals bedoeld in arti-
kel 7, 1’ a, zou zich naar de ganse
Vlaamse Gemeenchap  moeten rich-
ten. Het is de bedoeling van de
Vlaamse Executieve dat deze NOT
zou uitgroeien tot een volwaardige
commerciële televisie. Dit artikel lok-
te ook heel wat discussie uit omwille
van de juridische wegen die genomen
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worden om concreet gestalte te geven
aan die NOT.

Laten wij eerst dieper ingaan op de
vorm. De vorm die in het artikel voor
de NOT werd voorgeschreven is deze
van een privaatrechtelijke vennoot-
schap, terwijl de aandelen uitsluitend
op naam zijn. Dit zal allicht een garan-
tie moeten betekenen om eventueel
buitenlandse deelnemers af te schrik-
ken of uit te sluiten, al weet eenieder
dat dergelijke zaken gemakkelijk kun-
nen omzeild worden.

Op minimum 5 1 procent van het kapi-
taal zou moeten ingeschreven worden
door uitgevers van Nederlandstalige
kranten en weekbladen, waarvan de
maatschappelijke zetel in het Neder-
landse taalgebied of in het tweetalig
gebied Brussel-Hoofdstad gevestigd
is.

Daarnaast kunnen de verdelers in de-
ze niet-openbare televisievereniging
participeren, zonder dat deze partici-
patie in het kapitaal 20 procent zou
bereiken.

Ziedaar een eerste paragraaf waarin
de juridische vorm en de kapitaal-
structuur werden vastgelegd. Dit gaf
aanleiding tot heel wat discussie in de
Commissie. Het belangrijkste debat
ging gepaard met de terechte vrees dat
de NOT geen specifiek Vlaams pro-
dukt zou worden wat de inhoud be-
treft.

Vooreerst echter werd door de Com-
missie de vraag onderzocht of deze
concurrentiebeperkende maatregel
wel conform is aan de Europese wet-
geving en rechtspraak. Ter zake werd
een amendement besproken dat dit
probleem onder de aandacht bracht.
De indieners van het amendement
wensen juridische klaarheid. Zij ver-
wijzen naar het Europees gemeen-
schapsrecht dat zowel manifeste als
verkapte discriminatie verbiedt.

Door de Gemeenschapsminister werd
ter zake geen juridisch sluitend ant-
woord gegeven waardoor het pro-
bleem open blijft en meteen ook de
mogelijkheid van beroep op juridi-
sche instanties van de EG.

In de belangenafweging moet eve-
neens in aanmerking worden geno-
men dat er aantoonbare interesse is
van de Vlaamse uitgeverswereld om
een voet tussen de deur te hebben in
de NOT. Het belang reikt verder dan
het alleen maar genieten van inkom-
sten uit reclame. Ook het specifiek
Vlaams karakter kan er volledig door
worden gewaarborgd. Diverse leden
hebben opgemerkt dat buitenlandse
groepen mogelijk controle kunnen
krijgen op de Vlaamse NOT. Er be-
staat geen legistiek middel om in te
grijpen wanneer een buitenlandse
groep de controle zou krijgen over een
meerderheid van deelbewijzen van
een Vlaamse krant. De Gemeen-
schapsminister beaamde dit maar
voegde eraan toe dat een optreden van
de Executieve niet zou worden uitge-
sloten.

Het probleem dat ter discussie is, is
specifiek voor het medialandschap
dat een snelle evolutie kent, niet al-
leen in haar vertakkingen maar ook in
haar kostprijs. Vergeten wij niet dat
een televisiestation ook een produkt
moet hebben dat verkoopbaar is aan
andere stations wil het rendabel zijn.

Het probleem van de internationalise-
ring hangt samen met het financieel
probleem. Het is immers voor bepaal-
de commerciële zenders goedkoper
om produkten te maken in een land
waarin de produktiekosten lager zijn.
Er zijn voldoende voorbeelden van.

De vraag rijst dan ook of de droom van
een commerciële zender compatibel
is met ten eerste, de communautaire
juridische context, ten tweede, de te-
rechte eis voor een eigen Vlaamse
beeldindustrie en, ten derde, de be-
zorgdheid voor het Vlaams karakter
van een dergelijke zender. Deze vraag
werd door verschillende leden van de
Commissie gesteld. Is men niet bezig
om de kwadratuur van de cirkel te be-
wijzen met deze constructie sui gene-
ris ?

Door de Executieve wordt echter een
houding aangenomen die geen duide-
lijk antwoord is op deze pertinente
vragen die nochtans verband houden
met het wezen zelf van de NOT, zoals
ze thans geconcipieerd is. Het zal no-
dig zijn zich over deze problematiek

te bezinnen.

Bepaalde leden merkten op dat de
eerder genomen restrictieve voor-
waarden niet werden ingeschreven
voor de niet-openbare televisie, die
ressorteert onder artikelen 7,1° b en 7,
2’ . Er wordt vooral gevreesd voor wat
niet verboden is door artikel 6.

Ik wil even dieper ingaan op de be-
spreking in de Commissie over artikel
8. Er werd gediscussieerd over de
techniek, de wordt en zal worden aan-
gewend door de Vlaamse Executieve
om bij wijze van uitvoeringsbesluit
belangrijke materies te regelen, zoals
de voorwaarden van erkenning van de
NOT, de financiële en organisatori-
sche structuur, de procedure voor het
verlenen, opschorten en intrekken
van de erkenning, de duurtijd - de
duur - zoals werd verbeterd. Aan de
basis ligt uiteraard de kritiek van de
Raad van State. Deze is van oordeel
dat de regeling van dergelijke be-
voegdheden in zodanig algemene ter-
men is vervat dat ze als onaanvaardba-
re delegaties moeten worden ,,aange-
merkt”.

Bij de bespreking van artikel 11 werd
ten gronde ingegaan op deze tech-
niek. Door de Gemeenschapsminister
werd gesteld dat een aantal bevoegd-
heden van de decreetgever door de
uitvoerende macht moeten worden
overgenomen ten einde in het snel
evoluerende medialandschap te kun-
nen ingrijpen. Nog steeds moet het
bewijs worden geleverd, vooral voor
de NOT bedoeld in artikel 7, 1’ a, dat
snel kan worden ingegrepen, rekening
houdend met de ingebouwde advies-
procedure. In elk geval sneller - dat
was het gevoel dat bij heel wat com-
missieleden leefde - dan wanneer
men de normale parlementaire con-
sultatieve procedure zou volgen.

Minister P. Dewael : Bij de bespreking
van het kabeldecreet wordt door de
langdurige discussies aangetoond dat
die normale parlementaire procedure
veel tijd kan in beslag nemen. Dat is
een opmerking die ik even wou ma-
ken.

De heer P. Chevalier : Met alle res-
pect, mijnheer de Gemeenschapsmi-
nister, meen ik te mogen zeggen dat
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Als co-verslaggever  over het ontwerp van decreet houdende erkenning van de nìet-
openbare televìsìeverenìgìngen, behandelde de heer Hugo Van Rompaey (CW) in zijn
verslaggedeelte de hoorzittingen van de Commissie voor de Media, de algemene be-
spreking en de artikelen 1 tot 7 van het ontwerp

het niet mijn taak is daarop te ant-
woorden. Dat zal door eminenter le-
den van mijn fractie worden gedaan.

Minister P. Dewael : Ik vraag u ook
niet te antwoorden, mijnheer Cheva-
lier.

De heer P. Chevalier : Ik dank u voor
uw opmerking, mijnheer de Minister,
die een aanvulling kan zijn voor dit
verslag.

Bij de bespreking van artikel 9 werd
door alle fracties vertegenwoordigd in
de Commissie, een amendement in-
gediend dat uiteindelijk de definitieve
tekst is geworden. Dit advies werd
mede geïnspireerd door het advies
van de Raad van State. Deze formule-
ring vermijdt thans ideologische en fi-
losofische discriminatie dermate dat
niet moet worden teruggegrepen naar
de zogenaamde alarmbelprocedure.

Belangrijker in dit geheel zal de rol
van de Mediaraad zijn, voor zover die

is samengesteld. Hij zal een bijko-
mende waarborg kunnen betekenen
om iedere discriminatie in de toe-
komst te vermijden en vooral om in-
houd te geven aan de begrippen -
weliswaar zoals een bepaald lid te-
recht heeft opgemerkt - bepaald in
het artikel 18 van de Cultuurpactwet.
Uiteraard zal de controle op de nale-
ving gemakkelijker zijn voor de NOT
zoals bedoeld in artikel 7,l” a omtrent
de lokale zenders. Artikel 10 van het
ontwerp van decreet regelt het aan-
deel eigen culturele produkties in de
programmering van de NOT die zich
richt tot de hele Vlaamse Gemeen-
schap. Dit is eveneens een belangrijk
artikel en is in feite een pendant van
artikel 8 waardoor de structurele
waarborgen werden ingebouwd om
het Vlaamse karakter van de NOT be-
doeld onder artikel 7, 1’ a te garande-
ren. Hier worden normen opgelegd
die ten gronde de inhoud van de pro-
grammatie regelen.

Bepaalde leden in de Commissie ga-

ven er de voorkeur aan dat reeds in de
tekst cijfermatige criteria zouden wor-
den opgenomen. Dit bleek echter niet
de wens te zijn van de meerderheid in
de Commissie die de amendementen
in die zin niet heeft weerhouden.

Belangrijk is ook de discussie omtrent
het Vlaams karakter van de uitzendin-
gen. Reeds in de hoorzittingen werd
door bepaalde groepen zoals Vlaams
Media-initiatief een definitie naar
voor gebracht. Deze definitie is nogal
breed. De praktijk leert echter, name-
lijk uit de kijkcijfers, dat het brede pu-
bliek een voorkeur heeft voor eigen
Vlaamse produkties. Uiteraard biedt
een dergelijke normering geen enkele
waarborg voor kwaliteit en is ook zeer
moeilijk te vatten in wetteksten. Nie-
mand kan tot kwaliteit worden ge-
dwongen : zo kan men een rechtsada-
gium parafraseren. Alleszins werd
door de Commissie de bezorgdheid
geuit om waarborgen te bieden voor
de ontplooiing van een Vlaamse
beeldindustrie. Als gevolg daarvan
zou het aantal eigen produkten
moeten toenemen.

Door een lid van de Commissie werd
een artikel lObis  voorgesteld waarbij
werd voorzien in de oprichting van
een onafhankelijke permante com-
missie die zou waken over een correc-
te uitvoering van artikel 9, paragraaf 1
en van artikel 10. Zoals reeds eerder in
de bespreking werd gezegd kan niet
op een dwingende manier kwaliteit
worden opgelegd. Gezien de indrin-
gendheid van het medium televisie en
de bevolkingsgroepen die worden be-
reikt is het allicht aangewezen een
dergelijke Commissie op te richten.

De Gemeenschapsminister verschil-
de duidelijk van mening met de indie-
ner van het ontwerp. Beider visies
kunnen moeilijk congruent worden
genoemd. Waar de indiener van het
voorgestelde artikel zijn vragen heeft
over de kwaliteit van het gebodene en
eerder kwalitztief een neerwaartse
spiraal voorstelt, is de Gemeen-
schapsminister van het tegendeel
overtuigd. Concurrentie moet volgens
hem leiden naar kwaliteitsverbete-
ring. Quod erat demonstrandum.

Een voorbeeld van concurrentie, zo
werd door vele leden aangevoeld zich
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steunend op de ervaringen die men
had ingevolge het werkbezoek aan
Londen, is er bij de Britse televisie.
Daar werd de IBA ontworpen als een
waakhond over het ITV-systeem. Met
succes, dient te worden gezegd.

Dergelijk orgaan is echter onbestaan-
de in het in dit decreet voorgestelde
systeem. Allerlei toezichtsorganen
werden in het decreet ingebouwd :
bijvoorbeeld de Mediaraad en de Ge-
schillenraad. Over de kwaliteit wordt
echter niet gewaakt. Bepaalde leden
van de Commissie zijn van oordeel
dat wie succes wil hebben, kwaliteit
moet brengen. Kwalitatief hoogstaan-
de programma’s waarborgen een hoge
kijkdichtheid.

Vlaamse Raad zich niet heeft uitge-
sproken. Dit zet de meerderheid, wel-
ke ook, in de Vlaamse Raad ertoe aan
binnen de zes maand te handelen. Dit
betekent ook een waardering voor het
Vlaamse Parlement. De techniek van
de delegatie wordt, zoals ik reeds heb
gezegd, door de juridische raadgever
van het Parlement, de Raad van State,
verworpen. Daar tegenover staat het
argument van de Executieve dat snel
ingrijpen noodzakelijk en vereist is.
De voorgestelde adviesprocedure zou
echter tot gevolg hebben dat over een
aantal zaken, vooraf een niet gekozen
orgaan, de Mediaraad, zich zou kun-
nen uitspreken over een bepaalde
maatregel, terwijl het Parlement zich
pas achteraf mag uitspreken. Dit
schijnt voor heel wat leden onaan-
vaardbaar.

Bij artikel 12 werd de discussie enkel
gevoerd over de mogelijkheid dan wel
de verplichting die diende te worden
opgelegd aan de Executieve om sanc-
tionerend op te treden. Uiteraard
biedt de huidige tekst mogelijkheden
tot interpretatie.

ring is, een stap vooruit. De Raad van
State heeft terecht opmerkingen ge-
formuleerd die wezen op de lacune
die bestond in het vorig ontwerp van
decreet dat in dergelijk orgaan niet
voorzag. De bedoeling van deze Ge-
schillenraad is, formeel en structureel
gestalte te geven aan de behandeling
van de klachten gebaseerd op artikel
9, paragraaf 2. De kritiek die in de
Commissie werd geuit en die aanlei-
ding gaf tot zeer verregaande aanpas-
sing van de tekst sloeg zowel op de in-
houd als op de vorm van de tekst. De
formele kritiek betrof vooral de ter-
mijn binnen dewelke de klachten die-
nen te worden ingebracht, en ging
over de vraag tot wie de verzoeken
moeten worden gericht. De principië-
le kritiek betrof de onafhankelijkheid
van de Geschillenraad ten opzichte
van de Vlaamse Raad.

De Commissie heeft bij de bespreking
van artikel 11 gedeeltelijk de discussie
hernomen die zij reeds bij artikel 8
had gevoerd. Het gaat ter zake om de
delegatie van bevoegdheden van de
decreetgever naar de Executieve. Vol-
gens bepaalde leden van de Commis-
sie pleit veel tegen dergelijke delega-
tie. Drie argumenten worden in dit
verband naar voor gebracht. Ten eer-
ste, vermeld ik de juridisch gefun-
deerde kritiek van de Raad van State,
niet weerlegd door het enkele argu-
ment van gebrek aan tijd.

Er werd gekozen voor de oplossing de
klachten rechtstreeks in te dienen bij
de Voorzitter van de Geschillenraad
en niet bij de Voorzitter van de
Vlaamse Raad.

Ten tweede, is er het bewijs dat door
deze Commissie werd geleverd met in
een recordtempo een zo belangrijk
ontwerp als dit te bespreken en goed
te keuren. Ten derde, is er de vaststel-
ling dat de slechte gewoonte van de
Nationale Regering niet noodzakelijk
dienen te worden overgenomen door
het Vlaamse Gewest. De Commissie-
leden hebben na een zeer grondige
discussie, zelfs gepaard gaande met
schorsingen, wijzigingen aangebracht
aan de oorspronkelijke tekst. Ik heb
de indruk dat de goedgekeurde wijzi-
gingen alleszins een verbetering in-
houden, zowel wat de inwerkingtre-
ding van het decreet betreft, die nu
beter wordt omschreven, als wat de
bekrachtigingsprocedure betreft.
Voorheen werd de bekrachtiging
geacht verleend te zijn als de Vlaamse
Raad zich niet had uitgesproken, ter-
wijl nu de bekrachtiging niet geacht
wordt verleend te zijn, wanneer de

Artikel 13 verbiedt programma’s aan
te bieden die strijdig zijn met de open-
bare orde en de goede zeden of een
belediging vormen voor andermans
overtuiging of die van een vreemde
Staat. Dit artikel kwam diverse leden
als overbodig voor, nietwaar mijnheer
Van den Bossche ?

De heer L. Van den Bossche : Zeer ze-
ker.

De termijn binnen dewelke de uit-
spraak dient te gebeuren, was even-
eens een punt van discussie. Waar de
voorziene termijn dertig dagen was, is
na grondig debat een termijn van zes-
tig dagen gesteld. Verschillende in-
valshoeken werden daartoe gebruikt.
Door bepaalde Commissieleden werd
betreurd dat deze termijn niet bin-
dend is.

De heer P. Chevalier : Volgens hun re-
denering zijn deze begrippen voor te
ruime interpretatie vatbaar en boven-
dien in de gehele rechtssfeer van ons
land ingebed, dermate dat het her-
haald vermelden ervan overbodig is.
De Gemeenschapsminister is even-
wel van oordeel dat deze begrippen
die inderdaad ook in het BRT-decreet
vermeld staan, ook best overgenomen
worden in het decreet dat de privaat-
rechtelijke tegenhanger van de staats-
omroep regelt.

Wijzigingen werden ook aangebracht
aan een oorspronkelijke tekst met be-
trekking tot de voorwaarden opgelegd
aan de kandidaat-leden van de Ge-
schillenraad. Ten slotte werd in plaats
van dertig jaar, tien jaar aanvaard voor
de beroepsjournalist bij de schrijven-
de pers. Dit laatste is niet zonder bete-
kenis, aangezien men daarmee belan-
genvermenging heeft willen vermij -
den.

Het laatste artikel van dit decreet gaf
opnieuw aanleiding tot heel wat dis-
cussie. Alle partijen vertegenwoor-
digd in de Commissie waren het ero-
ver eens dat het invoeren van een der-
gelijke Geschillenraad een verbete-

Ten gronde werd de discussie gevoerd
over de aard en het karakter van deze
Geschillenraad. Is het hier een bijzon-
der rechtscollege, verboden door de
Grondwet, of is het een administratief
rechtscollege, dan wel een ,,quasi ju-
risdictioneel orgaan” zoals de Raad
van State het noemt.
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Chevalier lijk te doen werken zowel van de
Vlaamse Raad als van de Executieve.

Vast staat dat de beslissingen van de.
Geschillenraad geen afbreuk kunnen
doen aan de bevoegdheden van de
Hoven en Rechtbanken en van de
Raad van State. *

Aangezien echter deze Geschillen-
raad bepaalde beslissingen moet ne-
men, die gelden als eindbeslissing, is
het in elk geval zo dat hij een rechts-
college is.

Het probleem van de samenstelling
van de Geschillenraad werd eveneens
ter discussie gesteld, zowel wat het ge-
tal betreft als de verdeling over de drie
categorieën, die in aanmerking kun-
nen komen om lid te worden van deze
Raad.

Anderzijds staat tegen zijn beslissin-
gen geen hoger beroep open en blijft
de vraag welke de draagkracht is van
zijn beslissingen : inter partes of erga
omnes ?

Ten slotte werden nog een hele reeks
opmerkingen gemaakt, die hoofdza-
kelij k van technisch-juridische aard
waren en die door de Gemeenschaps-
minister waar mogelijk werden beant-
woord.

Ook over de diverse mogelijkheden
van reactie van dit orgaan, waarbij
met reactie hetzelfde wordt verstaan
als in het strafrecht de maatschappe-
lijke reactie, werd uitvoerig in de
Commissie gedebatteerd.

In bepaalde gevallen kan de Geschil-
lenraad suggesties doen aan de Exe-
cutieve ; in andere kan hijzelf de be-
slissingen nemen.

Zoals collega H. Van Rompaey heeft
aangekondigd, zou ik het zeer in het
kort willen hebben over de werkbe-
zoeken die door de Commissie in bin-
nen- en buitenland werden gebracht
en waaraan u, mijnheer de Minister,
niet heeft kunnen deelnemen. Men
kan soms twijfels hebben over het nut
van dergelijke bezoeken, twijfel die in
dit geval zeker niet op zijn plaats is.

Het viel bepaalde leden van de Com-
missie weliswaar op dat hoe zwaarder
de beslissingen waren, hoe minder
zelfstandige beslissingskracht de Ge-
schillenraad heeft. Dit laat uiteinde-
lijk de vraag naar de zelfstandigheid
en de waarde van dit orgaan open.

Over de werking van de Geschillen-
raad dienen in dit verslag nog twee
punten naar voren te worden ge-
bracht. Eerst en vooral de procedurië-
le werking. Een aantal leden hadden
liever een meer uitgewerkte regeling
gehad van de procedure in de tekst
zelf van het decreet. Dit bleek niet de
bedoeling van de Executieve. Echter
werden wel bepaalde wijzigingen aan-
gebracht.

De werkbezoeken, zeker aan de En-
gelse en aan de Luxemburgse instel-
lingen waren voor de leden ongemeen
interessant. Voor elk van de Commis-
sieleden hebben zij tot conclusies en
beeldvorming geleid. Dit laatste
woord is in dit debat relevant. In hoe-
verre dit heeft geleid tot het volgen
of het ontwerpen van bepaalde denk-
pistes - en ik ben blij dit woord ook
eens te kunnen gebruiken - is een
open vraag.

In eigen land werd begonnen met het
bezoek van het helaas intussen in fa-
ling gegane ITS. Dit ongetwijfeld inte-
ressante experiment gaf de leden een
inzicht in het fenomeen ,,satelliet-te-
levisie” en vooral in wat al dan niet in
België mogelijk is.

Voorts lag het in de bedoeling van de
Executieve de materiële middelen te
ontlenen aan de Vlaamse Raad. Dit
bleek niet de mening te zijn van de le-
den van de Commissie. Door de vier
fractievoorzitters van de Vlaamse
Raad werd dan ook een amendement
ingediend waarbij de wil werd uitge-
drukt de Geschillenraad onafhanke-

De vergadering met de BRT was ook,
mede door de open discussie, voor
heel wat nieuwe leden relevant en gaf
een inzicht in de soms nijpende pro-
blematiek van de openbare omroep.
Allicht - maar andere collega’s zullen
dit namens hun fractie naar voren
brengen - kan zulks de aanzet zijn tot
een hernieuwde discussie over het
BRT-decreet en de rol van de openba-
re omroep in een wijzigend media-
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land.

Het werkbezoek aan Londen van 10
tot 12 maart 1986 heeft - en het is
reeds gezegd - aan de leden de moge-
lijkheid geboden het zo geprezen
maar daarom niet altijd gevolgde Brit-
se model in de praktijk en van nabij te
bekijken. Openbare zender naast pri-
vé-zender, terwijl tevens bepaalde fe-
nomenen - om geen ander woord te
gebruiken - als Sky Channel werden
toegelicht. De Commissieleden ver-
toonden na die bezoeken een eensge-
zindheid die, jammer genoeg, niet al-
tijd gehandhaafd bleef bij de stem-
ming over dit decreet.

Ook lokale omroepen werden bezocht
in Nederland en tevens een kabeldis-
tributeur in eigen land. De reeks
werkbezoeken werd ten slotte afge-
rond te Luxemburg met het bezoek
aan RTL en aan de satellietmaat-
schappij SES.

De openhartige discussie bij RTL ver-
schafte een mijns inziens duidelijk in-
zicht over het soort problemen, zo ver
nog niet bekend, waarmee een com-
merciële zender in Vlaanderen zal
hebben af te rekenen. Gezegd dient te
worden dat de leiding van RTL een
realistische zakelijke kijk op de zaken
heeft en de Commissie waarschuwde
voor bepaalde overspannen verwach-
tingen, mochten die aanwezig zijn
voor niet-openbare televisie.

Ten slotte wens ik dit summiere ver-
slag af te ronden en de toelichting te
besluiten, die een rapport uiteindelijk
altijd moet zijn voor die collega’s die
niet aan de werkzaamheden in de
Commissie hebben deelgenomen,
hoe weinig talrijk zij hier ook aanwe-
zig zijn, met enkele vaststellingen.

Ten eerste, ik heb de indruk dat er bij
alle leden van de Commissie en van
de Vlaamse Raad een ruime consen-
sus is om via handelspubliciteit - wat,
zoals ik weet, een nationale materie is
- inkomsten te zoeken voor het ma-
ken van televisie in Vlaanderen, ter-
zelfder tijd garanties inbouwend voor
de geschreven pers.

Ten tweede, deze consensus bestaat
eveneens waar het erop aankomt een
eigen Vlaamse beeldindustrie te ont-
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Chevalier nen niet aanwezig zijn.

wikkelen.

Ten derde, de rol van de openbare
omroep wordt door zeer weinigen, die
het ernstig menen met de media, in
twijfel getrokken zeker wanneer de
specifieke culturele - in zeer ruime
zin van het woord - taak van deze om-
roep naar voren wordt geschoven.

De heer E. Van Rompuy : U kan mij
moeilijk verwijten dat de heer Van
den Bossche niet meer in de zaal is op
dit ogenblik.

langrijke stap niet alleen in de uitvoe-
ring van haar eigen programma inzake
mediabeleid maar ook van een poli-
tiek akkoord dat bij het ontstaan van
de Regering tussen de meerderheids-
partijen werd gesloten.

De heer J. Van Elewyck : Ik verwijt u
toch in zijn afwezigheid over De Mor-
gen te spreken.

Ten vierde, vrijwel niemand wenst
van dit land een mediajungle te ma-
ken, eenieder wenst dat ordenend
wordt opgetreden ook bij die niet-
openbare televisie, zeker wil men van
die niet-openbare televisie geen satra-
pie maken van een buitenlandse zen-
der met alle bedreigingen vandien
voor de eigen culturele identiteit.

De Voorzitter : Ik merk op dat de heer
Chevalier het woord heeft.

De heer P. Chevalier : Dank u, mijn-
heer de Voorzitter, ik zal voortgaan
zodra het stil is in de zaal.

Minister P. Dewael : U lokt passies uit.

Straks zullen wij ook in het nationale
parlement het wetsontwerp inzake
handelsreclame op de televisie be-
spreken en goedkeuren. Op die wijze
zal een sluitend geheel van wettelijke
instrumenten worden geschapen
waardoor een ingrijpende wijziging in
het Vlaamse medialandschap zal ont-
staan onder meer door het feit dat het
nu mogelijk zal worden een niet-
openbare televisie op te richten, naast
de openbare omroep die wij nu reeds
kennen.

Ten vijfde, een laatste vaststelling is
dat het gevaar reëel is dat de niet-
openbare televisie zoals die thans uit-
gedacht wordt voor het Vlaamse Ge-
west, wel eens een soort cultureel
Cockerill-Sambre zal worden, dat niet
alleen verlieslatend zou kunnen zijn
en waarbij de schulden afgeschoven
worden naar de Vlaamse Gemeen-
schap met het argument dat de privé-
zender, met andere woorden de con-
currentie, absoluut in stand moet wor-
den gehouden maar waar tevens het
gevaar bestaat dat gelet op de voor-
keur van bepaalde coalities voor zeke-
re buitenlandse wonderboys zoals
Gandois, Levy en anderen, opnieuw
een vreemde sant naar dit land wordt
geroepen om orde op zaken te stellen.
Wij kunnen de naam zo al geven en
ook de consequenties.

De heer P. Chevalier : Tot zover deze
beknopte persoonlijke opmerkingen.
Zoals ik al heb gezegd zullen eminen-
te collega’s van mijn fractie hier die-
per op ingaan.

Ik wens niet te eindigen - en ik meen
ook te spreken namens mijn collega-
verslaggever - zonder de uitstekende
sfeer te onderstrepen die in de Com-
missie op bepaalde momenten heeft
geheerst, onder meer door de deskun-
digheid van bijna alle interveniënten,
uitzonderingen niet te na gesproken,
de bereidheid tot discussie en tot luis-
teren die alle leden heeft gekenmerkt,
ook de Gemeenschapsminister, en
ten slotte de kundige en soepele lei-
ding van de Voorzitter en zijn vervan-
ger.

Het belang van de keuze die wij van-
daag maken kan bij de bespreking van
het kabeldecreet moeilijk worden
overschat. Wij menen dat de optie die
wij thans nemen ten goede zal komen
aan het dynamisme, de kwaliteit en de
onpartijdigheid van ons omroepbe-
stel. Wij zijn ervan overtuigd dat de
kijkers en de luisteraars goed zullen
varen bij deze ontwikkeling in het me-
dia-aanbod in Vlaanderen.

Dit decreet past in de personalistische
visie van de Christelijke Volkspartij.
Ons uitgangspunt is onder meer de
bijdrage die de verschillende media
moeten leveren tot de uitoefening van
de democratische rechten en vrijhe-
den van elke persoon in onze pluralis-
tische samenleving.

De heer A. Denys : Uw redenering
lijkt mij wel erg conservatief te zijn
voor uw partij.

De heer J. Van Elewyck : Ziet u dan
niet in welk avontuur u het land ge-
stuurd hebt ?

Mijnheer de Minister, een vrome
wens mag ik toch in deze eindejaars-
periode uiten met name dat het mis-
schien mogelijk zou zijn dat in alle
commissies even vlot en efficiënt
wordt samengewerkt. Maar, in cauda
venenum, misschien zal dat het zo-
veelste argument zijn tegen de vol-
machten en andere onaanvaardbare
delegaties. (Applaus bij de SP en op ve-
le banken)

De heer E. Van Rompuy : En de zaak
met De Morgen dan ? Die zit ook
moeilijk.

De Voorzitter : De heer Swaelen heeft
het woord.

De nieuwe media-technologieën (on-
der meer teletext, viewdata, video,
kies- en interactieve TV) maar ook de
nieuwe transmissiemiddelen zoals de
glasvezelkabel en de omroepsatelliet
moeten in ons mediabeleid worden
geïntegreerd. In het bijzonder moeten
de radio en de televisie verder uit-
groeien tot belangrijke hefbomen
voor de cultuurspreiding, de perma-
nente vorming, de kunsten en weten-
schappen, naast hun functie bij het
verstrekken van informatie, duiding
en ontspanning.

De heer J. Van Elewyck : Zou u dit pro-
bleem niet beter behandelen als colle-
ga Van den Bossche aanwezig is in de
zaal ? Wij kennen uw moed om zaken
aan te snijden wanneer de betrokke-

De heer F. Swaelen (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, de bespre-
king en de goedkeuring van dit kabel-
decreet vormt voor de CVP een be-

In onze ogen is dit kabeldecreet een
stap naar een steeds meer gedifferen-
tieerd gebruik van de kabel. Wij moe-
ten daarbij ook het probleem van de
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toegankelijkheid van de televisie voor
alle burgers in acht nemen. Er mogen
geen nieuwe financiële drempels ont-
staan die nieuwe ongelijkheden tus-
sen de burgers zouden veroorzaken.
Bepaalde programma’s van algemeen
belang moeten in elk geval voor alle
kijkers toegankelijk zijn.

De oprichting van een niet-openbare
televisievereniging wijzigt in niets de
houding van de Christen-democraten
ten opzichte van de bestaande open-
bare omroep : de BRT. Zoals voor-
heen blijven wij de eigenheid van de
openbare omroep verdedigen en
waarborgen : een omroep waarbij het
recht op onbevooroordeelde informa-
tie, op culturele verrijking, op waar-
achtige ontspanning en vrijetijdsbe-
steding van ieder burger wordt voor-
opgesteld.

Onze hoge verwachtingen en onze
veeleisendheid ten opzichte van de
BRT worden dus in het geheel niet af-
gezwakt door onze goedkeuring van
dit decreet. Integendeel, dit debat
geeft ons de gelegenheid de puntjes
op een aantal ,,i’s” te plaatsen.

Wij willen een gezonde wedijver in
het mediabeleid mogelijk maken, on-
der meer door de oprichting van niet-
openbare televisie. Wij willen de
openbare omroep behouden met zijn
eigen bevoorrecht en door een de-
creet gewaarborgd statuut. Wij wen-
sen de leefbaarheid van de BRT te ga-
randeren : zij moet immers in staat
zijn om een eerlijke concurrentie aan
te gaan. Daarom moet de BRT vol-
gens ons beschikken over een gewaar-
borgde financiering, gebaseerd op een
vast percentage van het kijk- en luis-
tergeld. De BRT zal dus niet worden
gefinancierd door de opbrengst van
handelsreclame op TV, ook niet van
zogenaamde niet-commerciële publi-
citeit. Ik beklemtoon dat de BRT haar
functie als openbare omroep zelfstan-
dig en onafhankelijk, zonder over-
heidsinmenging, moet kunnen blij-
ven vervullen.

Dit betekent uiteraard dat er een co-
rollarium aan verbonden is en dat de-
genen die de leiding hebben van deze
zelfstandige openbare omroep ook

nauwgezet moeten toezien op de na-
leving van alle wettelijke en regle-
mentaire verplichtingen die de BRT
op zich heeft genomen. Van deze eis
vanwege de gemeenschap tegenover
haar openbare omroep zullen wij
nooit afstappen.

Anderzijds maakt dit decreet de op-
richting van een niet-openbare televi-
sie mogelijk. Onze motivering voor
deze radicale maatregel is onze vaste
overtuiging, gegroeid uit de ervaring
van de laatste jaren, dat een gezonde
wedijver zal bijdragen tot een ver-
hoogde kwaliteit en een grotere on-
partijdigheid van beide omroepen.
Dat is het kernpunt, de aanleiding, de
motivering van heel dit initiatief.

Dit decreet betekent ook een belang-
rijke hefboom van steun aan de ge-
schreven pers. Er is immers voorzien
dat de meerderheid van de aandelen
in de niet-openbare omroep in han-
den moet zijn van de dag- en week-
bladpers. Op die wijze krijgen de klas-
sieke persmedia de kans - volgens
ons een historische en wellicht unieke
kans - om zich te vernieuwen, om ge-
lijke tred te houden met de technolo-
gische innovatie en een toekomstge-
richte band te smeden tussen de hui-
dige geschreven pers en de toekomst
van de elektronische media. Dat is
een tweede reden van dit kabelde-
creet.

Dat de overheid niet rechtstreeks
maar onrechtstreeks de pers op deze
wijze ondersteunt sluit nauw aan bij
onze christen-democratische visie.
Wij kiezen eerder voor onrechtstreek-
se steun, zodat de drempel lager wordt
gelegd voor eenieder die gebruik wil
maken van de persvrijheid, maar
waarbij toch een minimum aan eco-
nomische wetmatigheid behouden
blijft.

Waarde collega’s, ik ga hier geen
plechtige oproep richten tot de dag-en
weekbladpers. Ik wijs de verantwoor-
delijken van de geschreven pers ge-
woon op het feit dat de wetgever nu
het wettelijk instrument heeft gescha-
pen voor een toekomstgericht beleid.
Dit is niet alleen voor de politieke
sfeer maar ook voor de belanghebben-
den, voor de pers zelf, een uitdaging,
een kans die waarschijnlijk niet meer

terugkomt, een aanbod tot samenwer-
king. Ik ben ervan overtuigd dat een
voldoende aantal dag- en weekblad-
uitgevers deze uitdaging zullen be-
grijpen en aanvaarden en dat zij in een
nabije toekomst het initiatief zullen
nemen om de optie van dit kabelde-
creet ook in werkelijkheid om te zet-
ten.

Ik zal vandaag niet blijven stilstaan bij
de vraag wat er zou gebeuren als de
krantenuitgevers niet van de geboden
mogelijkheden gebruik maken. Ik wil
daar in een voluntaristische houding
vandaag geen rekening mee houden.
Ik ben ervan overtuigd dat ze er wél
zullen op ingaan. Als het toch niet zou
gebeuren - wat sommigen vrezen -
dan is het duidelijk dat iedereen, ook
onze fractie, zijn houding grondig zal
herzien. Er werd wat dat betreft, noch
in onze partij, noch in de meerder-
heid, enige verbintenis of optie geno-
men.

Wij verwachten ook nog andere posi-
tieve gevolgen van het naast elkaar
bestaan van een openbare en een niet-
openbare omroep. De media en de af-
geleide technieken van de spitstech-
nologie krijgen een speerpuntfunctie
in de Derde Industriële Revolutie in
Vlaanderen.

De ontwikkeling van de media is ook
om die reden niet te onderschatten
voor de economische heropleving en
de tewerkstelling in Vlaanderen.

Ook de Vlaamse beeldindustrie moet
nieuwe impulsen krijgen. Er bestaan
op Europees niveau plannen om de
beeldindustrie van ons continent te
steunen tegen het vrij banaal aanbod
dat ons uit de Verenigde Staten en an-
dere landen dreigt te overspoelen. De-
ze plannen moeten worden aangepast
aan de specifieke vereisten van een
kleinere cultuurgemeenschap zoals
de onze. Het gaat niet op dat men in
het kader van Europa een bepaald cul-
tuuroverwicht zou vervangen door
een ander cultuuroverwicht. Er be-
staat een specifieke problematiek van
kleinere cultuurgemeenschappen in
het geheel van de beeldindustrie in
Europa. De Vlaamse identiteit moet
kunnen worden geprofileerd niet al-
leen door initiatieven die in Vlaande-
ren zelf worden genomen en die moe-
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Swaelen bleef, als qua eerlijke openheid, rust,
luisterbereidheid en grondigheid.

ten worden gestimuleerd, maar ook
door het nauwgezet waken over de sti-
muli die op het Europese vlak worden
gegeven.

De Franse filosoof Paul Ricoeur heeft
enkele jaren geleden - zelfs nog in
het pre-Dallastijdperk - gewaar-
schuwd voor de gestroomlijnde cul-
tuurgoederen die een soort ,,veralge-
mening van beschaving” teweegbren-
gen. Ricoeur vreesde terecht dat deze
veralgemening van beschaving oor-
zaak kan zijn van een subtiele vemie-
tiging van onze identiteit.

Als Voorzitter van de Commissie Me-
diabeleid ben ik daar fier op en wens
ik mijn dank te betuigen, enerzijds
aan al de collega’s die dit mogelijk
maakten, over de verschillen van me-
ning heen en anderzijds aan de Minis-
ter, die in de beste parlementaire tra-
dities 150 procent heeft meegewerkt
aan het welslagen van de werkzaam-
heden.

Bij de uitvoering van dit decreet moe-
ten wij er samen over waken dat vol-
doende kansen worden geboden aan
de artistieke inbreng van eigen bodem
en aan de Vlaamse beeldindustrie, ge-
paard aan stevige waarborgen voor de
kwaliteit en aan een grote openheid
voor al het waardevolle dat ons via te-
levisie en radio uit de hele wereld kan
bereiken.

Als we de geboden kans aangrijpen,
opent dit decreet het perspectief op
een heel nieuw en beter medialand-
schap in Vlaanderen. (Applaus bij de
meerderheid)

De Voorzitter : De heer Van den Bos-
sche heeft het woord.

De heer L. Van den Bossche (op de trì-
bune) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s, in
Vlaanderen is, in vergelijking met de
rest van de wereld, de discussie over
de nieuwe media met enige vertraging
op gang gekomen, zij het dan dat
woord en wederwoord verdacht lijken
op een loopgravenoorlog met uiterst
statische stellingname. De tegenstan-
der wordt niet geviseerd als te overtui-
gen, hoogstens als een opzij te schui-
ven hinderpaal beschouwd.

En toch heb ik enige vrees dat dezer
dagen in de plenaire vergadering op-
nieuw slogans voor argumenten zul-
len worden gehouden, en enthousias-
me voor wijsheid. Wat meer is, ik
vrees zeker te weten dat de meerder-
heid radicaal gebruik zal maken van
zijn numeriek overwicht. Formeel is
daar uiteraard niets op aan te merken,
want zo functioneert nu eenmaal een
democratie. Inhoudelijk echter ver-
mindert de kwaliteit van ons politiek
bestel door op essentiële vragen par-
tijgebonden antwoorden te geven,
door met andere woorden op funda-
mentele vlakken als meerderheid de
eigen macht van het aantal niet zelf in
te perken. Dergelijke houding is een
stimulans en een uitnodiging om het
mediabeleid, nochtans een hoeksteen
in onze moderne samenleving, te re-
duceren tot speelbal van opeenvol-
gende meerderheden. En dat, geloof
me vrij, mijnheer de Minister, is ui-
terst onwijs.

Het is dan ook met enige bitterheid
om het dovemansgesprek van ontel-
bare debatten dat ik vandaag het
woord neem, alhoewel deze eerder
desolate schets gelukkig doorbroken
is door de werkzaamheden van onze
parlementaire commissie, zowel wat
de sfeer betreft, die doorheen de vele
bijeenkomsten bestendig positief

Voor wie aandachtig het dispuut om-
trent de nieuwe media gevolgd heeft,
is het zonder meer duidelijk dat niet
vox populi op de invoering van de
commerciële zender zit te wachten.
Het zenuwachtig gevraag naar een
dergelijke zender beperkt zich in wer-
kelijkheid tot de partijcenakels en de
congrestoespraken, met op de achter-
grond een nagenoeg apathische pu-
blieke opinie, die het houdt bij stellin-
gen op het niveau van : ,,Zou ik nu
wakker liggen van een zendertje
meer ?“, of : ,,In een vrij land als het
onze moet zoiets toch wel mogelijk
zijn”.

Deze vorm van onverschilligheid en
gebrek aan denken is niet bepaald de
ideale voedingsbodem om een volks-
beweging op gang te brengen, mar-
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cherend voor de zogenaamde door-
breking van een monopolie, maar
vormde evenmin een valabel tegen-
wicht voor de politieke bouwmeesters
van de commerciële zenders.

Centraal in de politieke besluitvor-
ming rond dit dossier stond en staat
het grote ongenoegen rond de BRT-
nieuwsdienst. Voeg daarbij nog de be-
kende traditionele en doctrinaire af-
keer voor elk overheidsmonopolie in
hoofde van de PW, en we hebben de
essentie van het politieke verhaal dat
in deze geschreven is. In de marge zal
ook wel een latent ongenoegen van de
PW naar de BRT gespeeld hebben,
gestoeld op het gevoel dat ze als zuil
er bij de openbare omroep nogal be-
kaaid af komen. Ook het mislukken
van de vorige poging om ons omroep-
bestel te herschikken in functie van
zendgemachtigde verenigingen, wat
uiteindelijk leidde tot het geslachtlo-
ze resultaat van de Uitzending door
Derden, zal wel enig ressentiment te-
gen de BRT gevoed hebben.

De PW-top, - en dat moet erkend -,
wist dus pefect welk doel diende be-
reikt te worden en had een pasklaar
scenario uitgeschreven.

Voor uw coalitiepartner, mijnheer de
Minister, lagen sinds eind 1981 de
kaarten minder duidelijk.

De standenstructuur van de CVP is
daar voor een deel de oorzaak van :
enerzijds een ACW-vleugel die van
geen reclame op de audio-visiuele
media weten wil, zelfs niet op de
openbare omroep, en anderzijds het
rechterdeel op wiens verlanglijstje de
commerciële zender in blauwe letters
al lang ingeschreven stond.

Maar er is meer dat het voor de CVP
jarenlang moeilijk gemaakt heeft in
alle klaarheid te kiezen.

Deze partij heeft bij een ontmanteling
of verzwakking van de BRT nogal wat
macht te verliezen, in ruil voor een
onzekere aanwezigheid in het nieuwe
commerciële circuit. Als u vandaag of
morgen op de stemmen van de CVP-
fractie zult kunnen rekenen, mijnheer
de Minister, dan heeft dat alles te ma-
ken met hun, de laatste jaren, verder
stijgend gevoel van frustratie omtrent
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Van den Bossche lij kheid van respectievelijk vandaag
en morgen, wordt voorbijgegaan.

het nieuws.

Een gevoel dat overigens naar mijn
mening, en naar die van wetenschaps-
lui van diverse pluimage, minder met
feiten te maken heeft, dan wel met het
typische CVP-misverstand dat een
quasi permanente aanwezigheid aan
de macht - en dus het quasi perma-
nente geheel of gedeelteljk gelijk krij-
gen in het halfrond - verwart met het
in pacht hebben van het Groot Gelijk.

uit, want ook de tegenstanders van uw
huidig ontwerp beperken zich tot een-
zelfde clair-obscuur met de BRT in de
rol van de bijna foutloze. En als het
mislopen van hier en daar iets dan
toch maar erkend werd, was het ant-
woord in één adem klaar : de overheid
geeft te weinig geld.

Aan een dergelijk scenario van een
goede oude cowboy-film wens ik van-
daag niet mee te schrijven.

Mijn fractie zegt ja aan de reclame, en
persoonlijk betreur ik ten zeerste dat
deze ja tien jaar te laat komt. De ge-
schiedenis niet herschrijven, maar
een vroeger geformuleerd positief
antwoord zou verhinderd hebben dat
thans de reclame-discussie door som-
migen als ideale gangmaker gebruikt
wordt voor het afdwingen van een
commerciële zender.

Naar de publieke opinie toe is, in de
beste Belgische tradities, de story
gans anders vertaald.

Onloochenbaar staat echter vast dat
de ether-reclame de draaischijf van de
media-politiek en van de discussie ge-
worden is.

Officieel luidt het dat concurrentie
borg staat voor kwaliteitsverbetering
en voor meer pluriformiteit in de in-
formatieverstrekking.

Ik stel vast dat door het hanteren van
deze argumenten het geweer stilzwij-
gend van schouder veranderd wordt.
Het bedrijven van omroepactiviteiten
wordt niet langer beschouwd als een
culturele aangelegenheid die, gezien
zijn functie van algemeen belang,
diende onttrokken te worden aan het
brutale mechanisme van de vrije
markt.

Ik stel immers vast dat de taboe ter za-
ke de jongste jaren gelicht is. Onder
andere mijn eigen partij heeft nogal
wat weerwerk achter de rug tegen de-
ze ether-reclame, met valabele argu-
menten, die nog altijd voor een groot
stuk van kracht blijven en door AGA-
LEV overgenomen zijn.

De nieuwe argumentatie pro ging ge-
paard met een intensiteit van de con-
tra-campagne tegen de BRT als open-
baar initiatief. Deze BRT werd de
schietschijf bij uitstek voor zon- en
weekdagen. Ik som voor de vuist op :
te duur, te traag, bureaucratisch,
onaangepast, gepolitiseerd, ineffi-
ciënt, overgesyndikeerd, slecht ge-
leid. Voor wie dit nog niet volstond,
was er het finale argument : het is een
rode burcht.

Het is vandaag het moment niet, en
het is hier de plaats niet, om hierover
door te gaan, wat niet uitsluit dat ik
graag herhaal dat de reclame-spiraal
van onze samenleving nogal vervlak-
kend werkt, weinig informatieve
waarde in zich houdt, en zich volledig
en kritiekloos inschrijft in een maxi-
malisatie van de consumptie, met ver-
loochening van elke gedachte aan de
eindigheid van bij voorbeeld de
grondstoffen. Het is juist dat op die
wijze de welzijnsdiscussie louter aca-
demisch van aard wordt, en vervangen
wordt door, wat ik zou noemen, de ge-
standaardiseerde welvaartsdiscussie.

Er is, ook in ons land, ook in onze ge-
meenschap, interesse in hoofde van
de adverteerders ; alleen zijn deze
niet geïnteresseerd in om het even
welke ether-reclame. De graad van
belangstelling wordt bepaald door de
uitkomst van het koppen-tellen. De
kijkdichtheid en de garantie ervan
vormen de sleutelwoorden voor de ad-
verteerders. Wil de wetgever dus re-
clame legaliseren, dan ware het lo-
gisch dat vooraf uitvoerig advies en
standpunten ingewonnen worden bij
alle betrokkenen. Mijnheer de Minis-
ter, wat mij opvalt is dat èn de nationa-
le Regering, èn de Executieve, welis-
waar de adverteerders in deze erken-
nen als uitermate belangrijk, maar het
toch niet nodig gevonden hebben om
uitvoerig het oor te luisteren te leggen
bij die groep. Voor dit gedrag is maar
één mogelijke reden, een reden van
politique politicienne, eenvoudigweg
omdat het antwoord van de adverteer-
ders de ware bedoelingen van de
meerderheid niet dient.

De groepen die à tout prix een com-
merciële zender willen, hebben op die
wijze het klimaat en het niveau van de
maatschappelijke discussie vastge-
legd op de lijn van goed en kwaad,
wit/zwart.

Van dan af, mijnheer de Minister, is
de media-discussie grotendeels een il-
lustratie geworden van de gemiste
maatschappelijke kans op een emsti-
ge politieke discussie. Niemand - ik
herhaal niemand - gaat hierbij vrij-

Nochtans aanvaardt mijn fractie de in-
voering van de reclame op het audio-
visuele, onder andere omwille van de
economische en financiële aspecten,
maar ook omdat, levend nu reeds in
een maatschappij boordevol reclame,
het zinledig is de fundamentele dis-
cussies over reclame en consumptie-
patroon te verengen tot een welles-
nietes over het audio-visuele. Pars pro
toto. Bovendien getuigt dergelijke be-
naderingswijze van een antwoord van
een ontroerende en zelfs ontwape-
nende naïviteit, van een kop-in-het-
zand-leve-de-struisvogel-politiek ;
waarbij aan de werkelijkheid van de
kabel, en van de satellieten, de werke-

Dat antwoord, hoe genuanceerd ook,
zou immers niet éénduidig verwijzen
naar een op te richten commerciële
zender, maar veeleer opteren, zeker in
een korte tijdsspanne, voor reclame
op het bestaande net, de BRT. En dat
dient uw meerderheid niet. Wat de
meerderheid viseert is niet zozeer
economisch en financieel het recla-
mebudget binnen te rijven, maar wel
het gebruiken-misbruiken van dit
reëel probleem, om meer vaart te ge-
ven aan haar betrachtingen het me-
dialandschap fundamenteel te wijzi-
gen, en zo aan haar politiek-denken
op korte termijn concrete gestalte te
geven.

Uw meerderheid wenst een commer-
ciële zender, volgens uw redenering te
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financieren met privé-kapitaal, voor
minstens 51 procent met gelden af-
komstig van de nu al meestal in liqui-
diteitsproblemen verkerende ge-
schreven pers.

Sta mij toe bondig in te haken op wat
de heer Swaelen zöeven heeft gezegd.
Het is misschien een historische kans
voor de geschreven pers, maar of de
geschreven pers ideaal is om het in het
audio-visuele waar te maken, is een
andere vraag ; of de geschreven pers
het geld daartoe heeft, is een tweede
vraag en of dit enige garantie inhoudt
voor wat dan ook, is een derde vraag.
Hoe dan ook, deze zender moet, en zal
zich, zo luidt de officiële versie, recht-
houden met de opbrengsten uit de re-
clame. Sta mij toe hier op te merken
dat u bij wijze van axioma zonder
meer aanvaardt dat deze nieuwe zen-
der aantrekkelijk genoeg zal zijn naar
de reclame-wereld om snel voldoende
inkomsten te genereren.

Eugene Van Hoye, Ondervoorzitter
van de Kamer voor Reclame-Advies-
bureaus sprak alvast in Panorama dit
simplisme tegen. Hij drukte de vrees
uit dat een commerciële zender ,,wel
eens een soort Cockerill-Sambre van
de televisie kan worden. Want dat kost
ontzettend veel geld, zo’n operatie -;
en zonder de garantie dat de adver-
teerder erin gaat stappen, als hij ziet
dat de kijkdichtheid beneden de ver-
wachting blijft.”

Door deze optie aan te houden is het
nieuw initiatief de gevangene van
twee elementen : de gegarandeerde
kijkdichtheid, enerzijds, en de zo laag
mogelijke kostprijs, anderzijds. We
belanden dus middenin het program-
meringsvraagstuk. En men hoeft echt
niet Cassandra tot moeder te hebben
om in dat kader te kunnen stellen dat
door het tot stand komen van een
Vlaams commercieel station, het aan-
bod van televisie-entertainment, of
films en televisie-series beduidend zal
toenemen, met dienverstande dat de
grote hoofdbrok van dit aanbod uit
het buitenland afkomstig zal zijn.

Men zal klant dienen te worden van
een gigantische cultuurindustrie, ge-
richt op serie-produktie, gebaseerd op
een éénduidig economische strategie,

die absolute voorrang heeft op elk
punt van culturele ontwikkeling. Nu
reeds zendt de BRT voor ruim 80 pro-
cent van alle series en speelfilms bui-
tenlandse produkten uit, waarbij de
dominerende aanwezigheid van
Hollywood onloochenbaar is. Dit be-
tekent dat bij al wie erkent dat de tele-
visie de meest gebruikte vorm van in-
formatie en ontspanning is en derhal-
ve grote invloed heeft op de waarden
en ideëen van onze samenleving, het
als erg bedenkelijk moet overkomen
dat een steeds groter deel van het na-
tionaal televisie-aanbod de waarden
van een andere maatschappij uit-
straalt.

Uw toekomstige commerciële zender
zal naar alle waarschijnlijkheid in nog
grotere mate schatplichtig zijn aan
Hollywood, wat concreet betekent dat
men bij een discussie over een natio-
nale omroep niet achteloos om het
probleem van het culturele kan heen-
wandelen.

Hierbij mag niet uit het oog worden
verloren dat op grond van zuiver eco-
nomische overwegingen het Ameri-
kaans produkt voornamelijk één kwa-
liteit viseert, namelijk de internatio-
nale inhoudelijke aantrekkingskracht.

Johan Op de Beeck stelt ter zake : De
Amerikaanse produkten moeten het
eerst en vooral waarmaken op de ei-
gen markt en die markt is een smelt-
kroes van volkeren, rassen en klassen.
En aangezien de programma’s het
grootst mogelijke publiek op de Ame-
rikaanse markt moeten aanspreken,
dienen zij de culturele grenzen bin-
nen de Amerikaanse samenleving te
doorbreken en moet de inhoud zo uni-
verseel en algemeen mogelijk worden
geconcipieerd. Dit concept stemt in
feite overeen met de algemene cultu-
rele strategie die de Verenigde Staten
al sedert de Afscheidingsoorlog huldi-
gen : de homogenisering en de cultu-
rele gelijkschakeling van de verschil-
lende componenten van de samenle-
ving terwille van de nationale consen-
sus van de samenleving moet onver-
mijdelijk in conflict komen met het
concept van cultureel pluralisme,
zoals dat in andere landen gehuldigd
wordt”.

Mijnheer de Minister, het gevolg is

derhalve voorspelbaar : diepgang,
specificiteit, sociale en culturele di-
versiviteit zullen geen of weinig kans
krijgen.

Des te meer omdat ook qua prijs het
Amerikaanse aanbod zo aantrekkelijk
is. Gezien de enorme afzetmarkt ko-
men zelfs dure produkties makkelijk
15 à 20 maal goedkoper dan law profì-
le budget geproduceerde program-
ma’s van de eigen bodem.

En dan kan het best dat eigen produk-
ties nog altijd beter scoren qua kijk-
dichtheid, en dus een duurder recla-
metarief mogelijk maken, onloochen-
baar blijft dat, gezien het grote prijs-
verschil met het aangekochte drama,
de eigen produktie, minder rendabel
blijft voor de commerciële zender.

Resumerend kan dus worden gesteld
dat programmeren op zijn Ameri-
kaans twee voordelen biedt : enerzijds
dat men er veel mensen mee pleziert,
en anderzijds dat het budgettair voor-
delig is.

Beide voordelen zijn de spitsprioritei-
ten van een commerciële zender.
Voor een klein gebied als Vlaanderen
gelden deze prioriteiten des te meer,
daar zowel de publieke financiering
als de reclame-markt uiterst beperkt
zijn. De eigen audio-visuele produk-
ties zullen derhalve niet automatisch
een hoge vlucht nemen door invoe-
ring van de commericële zender, zoals
nogal eens makkelijk werd gesteld
door bepaalde fervente verdedigers
van de commerciële zender. Hoogs-
tens, en dan nog slechts in de mate dat
de Executieve de macht bezit en de
moed aan de dag legt om minima-
quota vast te leggen, zal de eigen
Vlaamse beeldindustrie in zekere ma-
te aan zijn trekken komen. Vandaag
hebben we hierover geen enkele ga-
rantie, behoudens een reeks vage
verklaringen.

Nochtans is het antwoord op de vraag
naar de mate van de bescherming van
de eigen beeldindustrie perfect illus-
tratief voor de mate waarin de invoe-
ring van de commerciële zender enige
economische en enige culturele ren-
dabiliteit zal hebben.

Noteer hierbij ook, mijnheer de Mi-
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Van Den Bossche

nister, dat naarmate de eigen audio-
visuele produktie zwakker wordt, on-
ze afhankelijkheid van de Amerikaan-
se beeldcultuur verder zal toenemen.

Door haar economische situatie hoeft
de Amerikaanse televisie-industrie
geen rekening te houden met de eigen
culturele eigenheid van de buiten-
landse afnemers, integendeel ; noch
met de eventuele cultuurpolitieke op-
ties die het mediabeleid in de landen
in kwestie er op nahoudt.

Deze vaststelling staat diametraal te-
genover de opties die eigen zijn aan
mijn fractie inzake media en cultuur.
Laat mij toe deze te verwoorden met
een citaat van Professor Herman Bal-
thazar : ,,Door vooral technologische
innovaties zijn kleinschalige en
grootschalige initiatieven mogelijk
geworden naast de oude positie van de
nationale omroep. Dit hoeft niet uit-
sluitend te leiden tot afwerende de-
fensieve maatregelen, maar men
moet wel des te meer poneren dat ra-
dio en televisie elementen zijn van
een cultuurbeleid en dat de openbare
omroep een onmisbaar instrument is
voor zo’n cultuurbeleid. De nieuwe
technologische mogelijkheden ver-
sterken immers de opvatting dat het
publiek vooral als een commerciële
afzetmarkt moet worden beschouwd.
Cultuurbeleid veronderstelt enerzijds
het corrigeren van dit aanzwellend en
unilateraal consumentisme waarbij
het programma-aanbod exclusief
commercieel en in toenemende mate
door het buitenlang wordt bepaald ;
anderzijds veronderstelt een cultuur-
beleid dat een belangrijke en princi-
piële pijler van een democratische
verzorgingsmaatschappij rechtgehou-
den wordt : de zo open mogelijke toe-
gang tot alle vormen van cultuurcon-
sumptie, zodat er op dit vlak geen
nieuwe sociale segregatie onstaat.
Terwijl het alfabetiseringswerk de te-
kortkomingen van ons klassieke on-
derwijssysteem poogt op te vangen.
dreigt immers een veel ingrijpender
aninformatisme voor zeer grote groe-
pen burgers. Dit is niet alleen een be-
dreiging van de vrijheid en van de de-
mocratie, dit is ook een grote stap te-
rug in het sociaal-culturele emancipa-
tiestreven dat eigen is aan onze Wes-
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terse cultuur.”

Mijnheer de Minister, door enerzijds
met een soort blind vertrouwen op
God, de commerciële zender los te la-
ten op Vlaanderen en door anderzijds
de fundamentele discussie over de
BRT uit de weg te gaan, abdiceert u
voor een groot deel van uw verant-
woordelijkheden als Minister van
Cultuur.

Misschien kan het u een troost zijn te
weten dat u ter zake niet alleen staat.
Want het is opvallend vast te stellen
dat geen van de grote partijen in
Vlaanderen ooit luidop heeft gezegd
dat er voor de openbare omroep geen
rol is weggelegd, maar dat geen van de
partijen die met genoegen de BRT
contesteren, ooit duidelijkheid heeft
gegeven over de fundamentele om-
schrijving van de rol die de openbare
omroep dient te vervullen. De afwe-
zigheid van beleidsvisie inzake media
is zonder meer schrijnend.

Nochtans ligt het bestaansrecht van
de openbare omroep verankerd in zijn
cultuur-politieke functie ten aanzien
van die gemeenschap.

Mijnheer de Minister, de maatschap-
pelijke waarde van de omroep dreigt
vandaag verdrongen te worden door
het profijtbeginsel, maar dat hoeft
voor mijn fractie, geenszins te beteke-
nen dat de omroep zich beleefd moet
ontdoen van de sociale verantwoorde-
lij kheid om die cultuurpolitieke
doelstelling waar te maken ten op-
zichte van de gemeenschap in haar to-
taliteit. Op deze tribune wens ik dan
ook te pleiten voor een inhoudelijke
nieuwe BRT. Ik wil hierbij een lans
breken voor een vernieuwende en ex-
perimenterende programma-creativi-
teit die zowel mikt op een vormelijke
aanpassing van de zwaardere pro-
gramma’s aan de populaire kijkge-
woonten, als een inhoudelijke verdie-
ping van de lichte genres. Daarnaast is
er een schrijnende behoefte om de
mogelijkheden af te tasten die de pu-
blieke smaak inzake fictie en amuse-
ment kunnen verruimen. Het gaat
hier om de exploratie van nieuwe uit-
drukkingsvormen die een hogere
amusementswaarde weten te koppe-
len aan een inhoud die anderssoortig
is ten opzichte van het puur commer-
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ciële entertainment. Daartoe is een
zekere durfnodig, die op heden totaal
ontbreekt in de BRT. Maar daartoe is
ook de bereidheid nodig om het pu-
bliek een zekere mate van mondig- en
volwassenheid toe te schrijven, als-
mede een ernstige beoordeling en be-
nutting van de populaire cultuur. Kor-
tom een grensverleggend televisiebe-
leid.

Mijnheer de Minister, wanneer ik na-
mens mijn fractie het voorliggend
ontwerp van decreet afwijs, en als al-
ternatief formuleer dat de reclame
aan de BRT moet worden toever-
trouwd, dan wil ik er in een adem aan
toevoegen dat de fundamentele wijzi-
ging van ditzelfde BRT-gebeuren in-
tegrerend deel uitmaakt van mijn al-
ternatief. Op dezelfde lijn weiger ik
mij te beperken tot de eenvoudige
mededeling dat het tweede net moet
worden opgevuld.

Mijnheer de Minister, mijn fractie
wenst de volle verantwoordelijkheid
van haar neen-stem te assumeren,
maar weigert zich te beperken tot een
vrijblijvende schets inzake de BRT.

Ik formuleerde al een nieuwe algeme-
ne beleidsvisie inzake de culturele rol
van dit medium. En dat maakt een
groot verschil uit met uw beleid, waar-
bij u de cultuurfunctie reduceert tot
enig voluntarisme binnen de econo-
mische wetmatigheden voor wat de
commerciële zender betreft, en tot
een vrijblijvend gëimproviseer ver
van uw verantwoordelijkheid voor
wat de BRT betreft.

Maar er is meer.

Er is meer, want de BRT is ook op an-
dere plaatsen ziek. En ik realiseer mij
goed dat voor sommige van de concre-
te voorstellen die ik hier zal formule-
ren, het decreet gewijzigd moet wor-
den.

Mijnheer de Minister, willen we mor-
gen de BRT optimaal laten functione-
ren, dan moet onder andere een halt
toegeroepen worden aan de jarenlan-
ge politisering. Geloof mij vrij, en ik
richt mij bewust tot het ganse half-
rond. (Glimlach van de heer Denys)

Mijnheer Denys, vooraleer u lacht
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Ondanks de door de heer L. Van den
Bossche (SP) als bestendig positief ge-
kwaltjìceerde Commissiewerksfeer,
drukte deze als Voorzitter van de Com-
missie voor de Media zijn vrees uit dat
in openbare vergadering ,,opnieuw slo-
gans voor argumenten zouden worden
gehouden, en enthousiasme voor wijs-
heid... m

moet u toch even wachten.

De heer A. Denys : U spreekt steeds
over de politisering wanneer u in de
oppositie is!

De heer L. Van den Bossche : Mijnheer
Denys, sta mij toe mijn zin af te ma-
ken vooraleer u er genoegen in schept
humoristisch te zijn.

Ik herhaal dat ik mij bewust tot het
ganse halfrond richt om erop te wij zen
dat de praktijk van de partijlidkaart
voorop niet gunstig is voor de kwali-
teit, noch voor de onafhankelijkheid
van het instituut.

Qua structuuropbouw zit de BRT fun-
damenteel fout. Namens mijn fractie
pleit ik dan ook dat het organisatie-
model volledig herdacht zou worden
naar de produktiekernen toe. Dit be-
tekent ook dat binnen de toekomstige
structuur verschuivingen moeten ge-
beuren waarbij prioriteit verleend
wordt aan de produktiediensten en
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aan de informatieopdracht. Dus meer
aandacht voor de produktieve delen
van het instituut ten nadele van de on-
produktieve en heden te sterk verte-
genwoordigde bureaucratie en admi-
nistratie. Het lijkt mij immers meer
dan nodig, mijnheer de Minister, dat
een nieuwe wind qua mentaliteit door
de gebouwen aan de Reyerslaan zou
waaien. Enige flexibiliteit in de wer-
king is immers geboden. Dit betekent
dan ook dat structurele garanties moe-
ten worden geboden inzake het mana-
gement. De huidige topvorming van
het instituut lijdt niet alleen aan wat
ik reeds zei inzake politisering, maar
ook aan fouten zoals het vergrijzen, de
fïn de carriere - promotie, het blijvend
bezitten van de zetel niettegenstaan-
de gebrek aan rendabiliteit en derge-
lijke verschijnselen meer. Met andere
woorden, ik denk aan het voor een be-
paalde termijn, met slechts één her-
nieuwingsmogelij kheid, toekennen
van de topfuncties.

Mijnheer, de Minister, dit is een plei-
dooi voor de juiste bekwaamheid en
de maximale dynamiek op de juiste
plaats. Op dezelfde lijn wens ik mij te
richten tot de Vlaamse Raad. Immers
de Raad is verantwoordelijk voor de
benoeming van de beheerders. En ter
zake stel ik vast dat wij ons bij de aan-
duiding te weinig zorgen maken over
de specifieke bevoegdheden van de
betrokkenen, ofwel inzake de media,
ofwel inzake financieel beheer.

Mevrouw A. Neyts-Uyttebroeck : Ook
inzake objectiviteit.

De heer L. Van den Bossche : Ik wik
mijn woorden, collega’s, wanneer ik
stel dat wij niet bepaald fier moeten
zijn over de wijze waarop wij deze
mandaten toekennen. Het is logisch
dat wij vanuit onze verschillende
strekkingen personen aanduiden die
ons politiek gedachtengoed delen.
Maar het is niet te verantwoorden dat
in de verschillende fracties blijkbaar
zetels ambtshalve toegekend worden
aan invloedssferen en pressiegroepen
of bijvoorbeeld de Boerenbond, de
vakverenigingen en de mutualiteiten.

De heer H. Van Rompaey : Waarom
geeft uw fractie het voorbeeld niet ?

De heer L. Van den Bossche : Als ik
spreek van ,,vakverenigingen” dan

moet u eraan denken dat er twee grote
vakverenigingen in België zijn. A bon
entendeur demi-mot suffit. Ik ben
verantwoordelijk voor mijn eigen da-
den. Pak mij op mijn eigen daden en
niet op die van een ander.

De heer H. Van Rompaey : Geef dan
het voorbeeld.

De heer L. Van den Bossche : Mijnheer
Van Rompaey, als het van mij afhangt,
zal ik het voorbeeld geven en het zal u
pijnlijk overkomen. Dat kan ik u ver-
zekeren, want dan zal uw schijnheilig-
heid duidelijk worden.

De heer H. Van Rompaey : Wat bedoelt
u daarmee ?

De heer L. Van den Bossche : Ik bedoel
daarmee dat wanneer ik uw partij een
aantal dingen hoor zeggen en een aan-
tal dingen zie doen, mijn humeur
soms geleidelijk zeer slecht dreigt te
worden. Ik heb van u geen lessen te
krijgen.

De heer H. Van Rompaey : In dit debat
komen spreken over partij kaarten
gaat niet op.

De heer L. Van den Bossche : Ik zeg dat
dit geldt voor het hele halfrond. U
moet de hele tijd luisteren. Ik zal dit
blijven herhalen in alle rust en kalm-
te.

De heer J. Van Elewyck : Moeten wij
een paar voorbeelden geven, mijn-
heer Van Rompaey ?

De heer L. Van den Bossche : Het is
misschien niet slecht om in deze ver-
gadering van links naar rechts - of van
rechts naar links, mijnheer Van Rom-
pw, om geen misverstanden te
scheppen - u is niet altijd als enige
geviseerd hoewel dat soms niet ver-
keerd zou zijn - de nodige verant-
woordelijkheidszin aan de dag zou
worden gelegd bij het samenstellen
van de Raad van Bestuur opdat men
zou komen tot een Raad van Bestuur
die bekwaam is en financieel, en qua
media-inzicht om een dergelijk groot
instituut te besturen. Dat is geen ge-
makkelijke opdracht.

Volwassenheid is ook broodnodig en
moet tot uiting komen in onze com-
mentaar op het naleven van de objec-
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tiviteitsclausule op de BRT.

Mijnheer de Minister, er werden fou-
ten gemaakt. Let nu goed op, mijn-
heer Van Rompaey, want ik ga straks
een uitval doen. Maar mijn globale
evaluatie, en de publieke opinie deelt
onze mening, is dat globaal genomen
de BRT zijn objectiviteitsverplichting
naleeft en goed naleeft. Ik wens dit on-
dubbelzinnig en zonder enige
schroom te verklaren vanop deze tri-
bune. Ik weiger bewust mee te spelen
met bepaalde collega’s die ofwel met
de vijandige mentaliteit van Barbertje
moet hangen, ofwel gedreven door
enige neiging tot paranoia, luid rond-
bazuinen dat door de BRT een rode
draad loopt.

De opdrachten van de prive-sector si-
tueren zich uiteraard niet op het vlak
van de informatie en de para-informa-
tie, noch op dat van de sport, daar bij
deze activiteiten het creatieve totaal
ontbreekt, en het niet de bedoeling
kan zijn de vrijgekomen gelden aan te
wenden tot sponsoring van een aantal
zelfstandige camera-mannen.

Wel denk ik concreet aan produkties
in de sfeer van de fictie, meer bepaald
de Vlaamse film, aan produkties in de
sfeer van het docu-drama en het ge-
wone drama.

krijgen dan ik. Aldus is het juist wan-
neer u zegt dat een openbare dienst
meer kans heeft om die soort ziekten
te krijgen, dan een privé-bedrijf. Net
zoals u ken ik de privé-industrie vrij
goed en kan ik stellen dat deze ook
neigingen vertoont om andere ziekten
te krijgen, die ook specifiek zijn aan
haar eigen structuur en haar eigen
mogelijkheden. Geen van beide is dus
alleen zaligmakend. Dat is ook het al-
ternatief dat ik voorstel.

Aan hen om straks het omgekeerde te
bewijzen. Wat ik geenszins duld, is de
houding die een aantal personen aan-
nemen de jongste maanden en jaren
om in een soort van supreme mild-
heid te zeggen : het is zo, maar wij wil-
len er vandaag niet op doorgaan of wij
willen niet polemisch worden.

Op deze wijze kan een doorslaggeven-
de kans geboden worden aan de eigen
beeldindustrie. Met de aldus verwor-
ven know-how, en met de winsten ge-
maakt in het kader van deze opdrach-
ten, kan diezelfde privé-industrie
doorgaan met het produceren, naar de
buitenlandse markt toe. (Onderbre-
king van de heer Denys)

De heer A. Denys : Toch houdt u aan
één systeem, niettegenstaande u zegt
dat elk systeem zijn nadelen heeft.

Ik heb het proces van het verleden
stringenter gemaakt dan uw partij dat
ooit gedaan heeft. (Onderbreking van
de heer Denys)

Mijnheer de Minister, in het alterna-
tief dat ik wens voor te leggen, dienen
ook meer middelen voorzien te wor-
den voor de BRT. Om een dubbel re-
sultaat te bekomen : enerzijds het vol-
waardig uitoefenen van de taak toege-
kend in het kader van de cultuurpoli-
tiek, en anderzijds een doelbewuste
stimulering van de Vlaamse beeldin-
dustrie tot stand te brengen.

Mijnheer Denys, u heeft niet goed ge-
luisterd. Ik heb gezegd dat in mijn al-
ternatief integrerend deel uitmaakt
het maken van een nieuwe BRT die
aan een aantal van uw voorwaarden
voldoet. Doen we dit niet, dan verval
ik in een soort discussie, zoals die
maanden heeft plaatsgevonden, dat
de BRTgoed  of slecht is of dat de com-
merciële zender goed of slecht is. De
werkelijkheid is ingewikkelder dan
dat.

Met meer middelen bedoel ik zowel
de middelen uit reclame en uit de nor-
male commercialisatie-processen, als
90 percent het kijk- en luistergeld. De
aldus bekomen meerinkomsten moe-
ten gegarandeerd terugvloeien naar
de privé-sector via bestellingen.

De heer A. Denys : Zojuist heeft u te-
recht een aantal kankergezwellen aan-
gehaald binnen de BRT tengevolge
van de politisering en de syndicratie
die er heerst. Maar zijn dit geen typi-
sche doorzaken die altijd terug te vin-
den zijn bij overheidsdiensten ? Ik
ben ervan overtuigd dat bij de niet-
openbare televisie de kankergezwel-
len zoals u ze schetst niet zullen terug
te vinden zijn.

De heer L. Van den Bossche : Ik zal u
zeggen waarom en som op wat nu niet
gebeurt. In de eerste plaats is er de
cultuurpolitieke optie over de media.
Deze moet uitgevoerd worden via het
instrument BRT, gedeeltelijk via het
eigen apparaat, gedeeltelijk via op-
dracht naar de privé-industrie. Straks
zal ik hierop nog dieper ingaan en er
het buitenland ook bij betrekken. Dat
is een opbouw waarbij de politieke
wereld haar verantwoordelijkheid
neemt op het vlak van het formuleren
van het mediabeleid en de cultuurpo-
litieke optie. Nu zwijgt u over de BRT
onder het voorwendsel dat ze geld ge-
noeg krijgen, bijgevolg hun best wel
zullen doen en zelf wel zullen instaan
voor de cultuurpolitieke filosofie.
Daarnaast gaat men van de veronder-
stelling uit dat uit de niet-commercië-
le zender wel een cultuurpolitiek zal
groeien. Zojuist heb ik u geschetst in
welk economisch spanningsveld de
privé-zender zit. Enerzijds moet deze
ze zo goedkoop mogelijk aankopen en
anderzijds moet ze zorgen een zo
groot mogelijke kijkdichtheid te be-
reiken met het gevaar dat juist het te-
genovergestelde bereikt wordt van
wat elk gezond cultuurpolitiek den-
ken inzake media wenst.

De BRT behoudt dus zijn eigen pro-
duktie-apparaat, maar richt zich te-
vens tot de privé-industrie en tot ta-
lenten die buiten haar structuur werk-
zaam zijn. De BRT treedt dus niet op
als koper, maar wel als opdrachtgever,
wat de mogelijkheid biedt de activitei-
ten van de privé-sector volledig te ka-
deren in het globale cultuurobjectief
van het instituut.

De heer L. Van den Bossche : In alge-
mene termen kan ik stellen dat elk be-
drijf bedreigd wordt door bepaalde
specifieke ziekten. Zo heeft een mijn-
werker meer kans om een stoflong te

De heer J. Van Elewyck : Ik heb voor
de heer Denys trouwens een bijko-
mende opmerking. In de bedrijven
van de openbare sector heerst volgens
hem de ,,particratie”. Weet hij waar-
om die in mindere mate bestaat in de
grotere bedrijven van de privé-sector ?
Bepaalde van de politieke families
zijn aan de top van deze bedrijven niet
vertegenwoordigd.
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De heer A. Denys : Ik stel vast dat de privé-sector, een gelij kaardige rol kan
heer Van den Bossche pleit voor meer vervullen als de RAI in Italië. De Ita-
politieke impact op de BRT. Dat leidt liaanse televisie kan terecht de rugge-
tot meer politieke invloed of druk op graat worden genoemd van een nieu-
de BRT. we Italiaanse filmindustrie.

De heer L. Van den Bossche : Ik pleit
voor politiek, maar niet voor la politi-
que politicienne.

Het alternatief dat wij poneren bij het
ontwerp is geen vat vol wierook be-
stemd voor de BRT. Het heeft oog
voor de bestaande misgroeiingen. De
realisatie ervan vereist chirurgische
ingrepen in de omroep. De uitvoering
garandeert een gezonde omroep met
twee netten, die hun rol vervullen in
een politiek geformuleerd cultuurob-
jectief en biedt tevens een sluitende
garantie naar onze eigen beeldindus-
trie. Het alternatief roept op tot een
moeilijk gevecht voor een zekere toe-
komst.

en dit werd al meermaals gezegd in
goede of slechte zin, met goede of
slechte duiding - hoezeer wij altijd ge-
hecht zijn geweest aan het doorbre-
ken van het monopolie van de open-
bare omroep enerzijds en aan het her-
tekenen van het medialandschap an-
derzij ds.

Mijnheer Denys, u moet het onder-
scheid maken. Deze maatschappij
dreigt kapot te gaan aan het feit dat
men geen onderscheid maakt tussen
het belangrijke en het onbelangrijke.
Als wetgever mag ik alleen definië-
ren ; van de rest moet ik mijn handen
afhouden.

Wat is de cultuurfunctie van de om-
roep in het algemeen ? Deze algeme-
ne discussie wil ik aangaan. Na het
aanduiden echter van de Raad van Be-
stuur is het aan de BRT. De heer Her-
man van Rompaey zal mij hierin wel-
licht niet volgen. Zo verstandig moge-
lijk moet men mensen aanduiden als
beheerders. Zij moeten het beleid
vertalen naar beheer. Ik moet contro-
leren of de vertaling van beheer naar
beleid juist is. Ik wil aan politiek doen
om belangrijke vaststellingen aan te
duiden. Ik wil niet de politiek van Jo-
zef II volgen of keizer-koster spelen
en interpelleren over het feit dat Broe-
der Isidoor al dan niet op de BRT is ge-
weest.

Het ontwerp daarentegen zwijgt in al-
le talen over de BRT en de media-
werkzaamheden van het kabinet. Het
weigert in te grijpen waar het nodig is
en hoopt dat de magie van de concur-
rentie zuiverend zal spelen om de pro-
blemen op te lossen. Het ontwerp
zwijgt eveneens over de cultuurpoli-
tiek voor de media. Het is de gemak-
kelijke weg naar een onzekere toe-
komst.

Nadat de oppositie tijdens de vorige
legislatuur het ontwerp van de toen-
malige Minister van Cultuur Poma
verdaagde bij middel van de alarm-
belprocedure, verheugt het mij thans
te kunnen vaststellen dat het ontwerp
van Minister Dewael in zeer grote ma-
te tegemoetkomt aan de bekommer-
nis om elke discriminatie van ideolo-
gische of filosofische strekkingen te
voorkomen. Van bij het begin is het
de zorg geweest van Minister Dewael
een zo open mogelijk debat te voeren
bij het hertekenen van het medialand-
schap. Dank zij de werkbezoeken, de
hoorzittingen en de talrijke commis-
sievergaderingen, alle onder het be-
zielende voorzitterschap van collega
Luc Van den Bossche - ook al heeft hij
soms bezwaren tegen woorden als
,,bezielend”, ik zeg het toch graag -
kregen alle leden van de Mediacom-
missie de mogelijkheid de Minister te
vragen naar zijn visie ten gronde over
een nieuw mediabestel.

Ik zal mij in mijn betoog vooral toe-
spitsen op de artikelen 9 en 14 van het
ontwerp van decreet.

De heer J. Van Elewyck : Broeder Isi-
door is inderdaad op televisie ge-
weest.

Uiteindelijk prefereert mijn fractie
een verhaal vol hoop, hoe moeilijk het
ook moge zijn, boven de oefening van
de Minister die neerkomt - als ik Hugo
Claus mag parafraseren - op een uit-
schrijven van het mediaverdriet voor
Vlaanderen. (Applaus bij de SP) Deze twee artikelen zijn zeer belang-

rijk.

De heer L. Van den Bossche : Ik zoek
mijn rode draad terug. Ik sprak over
de betrokkenheid van de privé-sector.

De Voorzitter : Mevrouw Neyts heeft
het woord.

Aangezien ik mij realiseer dat deze
constructie in gevaar kan worden ge-
bracht door prijsafspraken en kunst-
matige prijsverhoging, is een veilig-
heidsklep nodig in de zin van het toe-
laten van de buitenlandse concurren-
tie bij het dingen naar opdrachten van
de BRT, met dien verstande dat het
buitenlands bod slechts rechtsgeldig
is voor zover er een minimumpercen-
tage aan co-produktie-activiteit  van
de Vlaamse beeldindustrie is.

Mevrouw A.-M. Neyts-Uyttebroeck (op
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
wij hebben in onze fractie een kleine
taakverdeling ingevoerd wat onze uit-
eenzettingen betreft in dit debat. Ik
zal zelf enige commentaar geven op
twee specifieke artikelen van het ont-
werp-decreet met name de artikelen 9
en 14 waaraan wij bijzonder veel be-
lang hechten, fractieleider Denys zal
de globale benadering van onze partij
schetsen en collega Jos Bosmans zal
het hebben over de kabeldistributie.

Artikel 9 vormde immers tijdens de
vorige legislatuur de reden voor het
luiden van de alarmbel. Artikel 14 is
een tegemoetkoming t.a.v. de vrees
voor minorisatie en sanctionering.

Dit artikel voorziet in de oprichting
van de Geschillenraad.

Op deze wijze ben ik ervan overtuigd
dat de BRT, via haar injectie aan de

Ik ben erg tevreden het woord te kun-
nen voeren in wat voor ons, liberalen,
een zeer belangrijk debat is. U weet -

Reeds van bij de eerste intenties tot
het opstellen van dit ontwerp zijn wij
als liberalen, ook al proclameren wij
dat niet altijd zo luid, met het
pluralisme dat ons eigen is, er vanuit
gegaan dat de idee van een commer-
ciële televisieomroep geenszins het
monopolie mocht worden van deze of
gene ideologische of filosofische
strekking.
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Neyts-Uyttebroeck stuk is van dit ontwerp van decreet.

Wanneer we ons tot deze machtswel-
lust zouden laten verleiden, dan zijn
we ons er goed van bewust dat dit niet
alleen zal leiden tot het voor het hoofd
stoten van een groot deel van de
Vlaamse bevolking, maar dat dit daar-
enboven impliciet het kelderen zou
inhouden van de commerciële om-
roep zelf.

nog niet de bekwame ,vrouw” werd
gevonden. Ik laat deze uitspraak voor
degene die ze heeft gemaakt. U weet
echter dat de Mediaraad voor een der-
de uit vrouwen moet bestaan. Men is
er dus nog niet in geslaagd een vol-
doende bekwame vrouw - over de be-
kwaamheid van de man worden geen
vragen gesteld - te vinden. Wij zullen
dus maar hopen dat ten spoedigste
een bekwame vrouw wordt gevonden
zodat de Mediaraad operationeel kan
worden en hij zijn zeer belangrijke rol
zal kunnen vervullen.

Een sluitstuk dat wel een ontwerp van
decreet afsluit, maar geen eindpunt.
Integendeel.

Daarom ook hebben wij in de Media-
commissie het amendement van col-
lega De Beul ondertekend. Dit amen-
dement strekt ertoe dat de program-
ma-opbouw derwijze geschiedt dat hij
geen aanleiding geeft tot discrimina-
tie tussen de onderscheiden ideologi-
sche ‘of filosofische strekkingen.

Want in feite is dit ontwerp een aanzet
tot een verruimend televisie-aanbod.
Men hoeft geen futuroloog te zijn om
te voorspellen dat één van de belang-
rijkste kenmerken van beschaafde en
ontwikkelde democratieën de maxi-
male individuele keuzemogelij kheid
is.

Ook onze fractie gaat ermee akkoord
dat er bij de programma-opbouw geen
discriminatie mag gebeuren. Wan-
neer men programma’s van de ene fï-
losofische of ideologische overtuiging
uitzendt moet dit gelden voor iede-
reen.

Deze Raad moet immers adviezen
verstrekken over alle aangelegenhe-
den die het mediabeleid, sensu lato,
betreffen. Ook inzake de verhouding
informatie en vorming ten overstaan
van ontspanning is een belangrijke
taak weggelegd voor de Mediaraad.

Wij hopen dat de geboden kans wordt
aangegrepen zodat de mediavernieu-
wing in de komende maanden en ja-
ren exponentieel zal toenemen. Dit
decreet is daarvoor een conditio sine
qua non. (Applaus bij de meerderheid)

Ook de Raad van State is van mening
dat de Mediaraad kan aanzien worden
als een ernstige verbetering van dit
ontwerp, vooral op preventief vlak.

De Voorzitter : De heer De Beul heeft
het woord.

Deze idee is trouwens inherent aan de
geest van het Cultuurpact. En alle le-
den van deze Raad zullen weten dat
de afsluiting van het Cultuurpact een
liberale eis was in 1971.

Op het curatieve vlak, wanneer er al
discriminaties  zouden zijn, komen we
dan bij artikel 14 van het voorliggend
decreet.

Ik wil hier van de gelegenheid gebruik
maken om te stellen dat in een vol-
wassen gemeenschap het Cultuurpact
eigenlijk overbodig zou moeten zijn.
Wij zijn er immers van overtuigd dat
pluralisme en verdraagzaamheid niet
in pacten of wetten te gieten zijn. Het
betrekken bij en het laten of doen par-
ticiperen van alle overtuigingen in
een zo persoonsgebonden materie als
cultuur in het algemeen en media in
het bij zonder zou op zichzelf een van-
zelfsprekende zaak moeten zijn.

De Geschillenraad - en het is belang-
rijk dat te onderstrepen - staat los van
de Vlaamse Executieve wat zijn totale
onafhankelijkheid waarborgt.

De heer A. De Beul (op de tribune) :
Mijnheer, de Voorzitter, bij het be-
handelen van dit ontwerp-kabelde-
creet dienen wij ons bewust te zijn van
het enorme belang van een welbegre-
pen en samenhangend mediabeleid.
Wij zijn inderdaad aangeland in wat
Marshall MC Luhan het tijdvak van de
beeldcultuur heeft genoemd. Of wij
het goedvinden of niet de televisie is
momenteel geëvolueerd tot de voor-
naamste cultuurdrager en dit feno-
meen lij kt onomkeerbaar.

Wij beschouwen het amendement
van collega De Beul dan ook als essen-
tieel in dit ontwerp. Dit bewijst de
zorg van de Mediacommissie voor een
pluralistische ingesteldheid en biedt
tevens de nodige waarborgen voor
niet-discriminatie.

Wij zijn tevreden met de oprichting
van de Mediaraad. Jammer genoeg is
deze nog niet operationeel omdat in
een van de geledingen die moet zor-
gen voor een bekwame man of vrouw

In het advies van de Raad van State
wordt gesteld dat de Geschillenraad
precies door zijn onafhankelijkheid
tegenover de Executieve, door de des-
kundigheid en de ervaring van zijn le-
den, door de bevoegdheid die hem
wordt verleend en door de grotere mo-
gelijkheid die hij zal hebben dan een
rechter om opportuniteitsaspecten in
zijn besluitvorming te betrekken we-
gens het feit dat hij slechts als een
,,quasi-jurisdictioneel orgaan” wordt
opgevat, sterk zal kunnen bijdragen
tot het geven van een reële vrije me-
ningsbevorderende inhoud aan het
verbod van discriminatie, tot de strik-
te onpartijdigheid en tot de naleving
van de regels van de journalistieke -
en van andere vormen van media -
professionele deontologie.

Bijgevolg kunnen we stellen dat de
Geschillenraad een belangrijk sluit-

In het verleden was het voor kleine
cultuurgemeenschappen reeds bij-
zonder moeilijk om de eigen identiteit
te vrijwaren tegenover de grote, op-
dringerige en vaak imperialistische
cultuurgemeenschappen. Het opko-
men van de beeldcultuur met zijn
sterke grensoverschrijdende uitstra-
ling heeft deze situatie fel geaccen-
tueerd ; meer zelfs, door het media-
impact van de economische groten
worden thans zelfs traditioneel sterke
culturen met overrompeling be-
dreigd. Heel West-Europa dreigt zelfs
te bezwijken onder het Amerikaanse
media-geweld. Tegenover een Euro-
pese produktie staan er op dit ogen-
blik twaalf Amerikaanse en deze wan-
verhouding wordt steeds maar groter.
De Raad van Europa heeft zich afgelo-
pen week te Wenen dan ook terecht
beraden over de hamvraag : ,,Hoe red-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 8
17 december 1986

- _Erkenning niet-openbare televisieverenigingen
Klank- en televisieprogramma’s in radiodistributie- en teledistributienetten 294



fina- 
á 1,5 

(japanisering)". 

alsdus 

priori- 

daarmede niet- 

gestij 	; 

daarmede 
gemeen- 

regulering-deregu- 
daarmede 

cultuurge- oor- 

gelij 

 

mo- 
mogelij khe- 

  

clame 
tegelij 

onmo-
handelsre- 

én 

meerderheidspar- 

au- 

han- 

De Beul

den wij het medium televisie in het
kleine gebied Europa, overspoeld als
het is door populair programmawerk
(amerikanisering) en door goedkope
technieken (japanisering)“. Het hoeft
niemand te verwonderen dat bij het
beantwoorden van deze vraag sterk
werd aangedrongen op coördinatie
tussen de massa-mediapolitiek en de
cultuurpolitiek.

Een kleine cultuurgemeenschap als
de onze dient zijn mediabeleid der-
halve te benaderen vanuit de priori-
taire bekommernis om het behoud en
de versterking van zijn eigen culturele
identiteit. Aangezien de televisie ook
voor onze gemeenschap de voor-
naamste cultuurdrager is, dient in eer-
ste instantie de slagkracht van ons te-
levisiebestel te worden opgevoerd, te-
neinde de toenemende buitenlandse
concurrentie adequaat te kunnen
beantwoorden.

Het spreekt hierbij vanzelf dat het af-
weren van cultuurkolonisatie vanuit
het buitenland niet mag vervallen in
het euvel van cultuurisolationisme.
Om de verhoogde weerbaarheid van
ons televisiebestel te bewerkstelligen
moeten weldoordachte keuzes wor-
den gemaakt. Zich hierbij laten leiden
door de afweging regulering-deregu-
lering, meer of minder Staat, is weinig
ter zake. Men moet kiezen voor wat
met de grootste zekerheid tot een
reëel resultaat leidt ; met andere
woorden men moet het zekere voor
het onzekere nemen. Wie hier teveel
risico wil nemen, speelt eenvoudig
met de toekomst van onze cultuurge-
meenschap. Het zou funest zijn der-
gelijke avonturiers te volgen. In dit
verband verwijzen wij trouwens naar
het niet mis te verstaan standpunt van
het Overlegcentrum van de Vlaamse
Verenigingen, met het Davidsfonds
op kop.

Ons inziens is de primordiale audio-
visuele opdracht die de Vlaamse Ge-
meenschap zich moet stellen : het
beantwoorden van de uitdagingen
vanuit het buitenland, het zo goed
mogelijk doen uitkomen van onze ei-
gen culturele identiteit, alsmede de
grotere integratie van de media bin-
nen het gehele Nederlandse cultuur-

gebied om, zoals Johan Fleerackers
het stelt in het Cepess-document
,,Over ether en inkt”, via de Neder-
landse Taalunie en een gezamelij k op-
treden in Europees verband, te ver-
hinderen dat kleine taal- en cultuur-
gebieden in de greep geraken van de
media-business, de multinationale
belangengroepen, ondersteund door
grootschalige politieke belangen.

Economisch gesproken moet de
Vlaamse Gemeenschap er bovendien
alles op zetten om de eigen Vlaamse
beeldindustrie, een toekomstsector
bij uitstek, zo veel mogelijk werk te
verschaffen.

Het uitwerken van een weerbaar au-
dio-visueel beleid, dient in eerste in-
stantie rekening te houden met de be-
schikbare financiële middelen.

Deze zijn :

1. een gedeelte van het kijk- en luister-
geld, waarmede de BRT-dotatie wordt
gestij fd ;

2. mits akkoord van de nationale Re-
gering de opbrengsten van de han-
delsreclame, die kan gedraineerd wor-
den in de richting van de gemeen-
schapsomroep ofwel naar de nieuwe
op te richten niet-openbare televisie-
verenigingen toe.

Wij hebben de indruk dat alle partijen
in deze Raad het erover eens zijn dat
de BRT-gemeenschapsomroep een
voldoende groot en vast percentage
van het kijk- en luistergeld moet beko-
men om zijn opdracht waar te maken.
Herinneren we er maar aan dat oor-
spronkelij k in de dertiger jaren 90 pro-
cent van het luistergeld voor het NIR
was voorbehouden.

De verwezenlijking van deze stelling
hangt thans bijna volledig af van de
Vlaamse Executieve, die budgettair
uitgehongerd als zij wordt door de na-
tionale Regering, niet zomaar bereid
blij kt de BRT-dotatie adequaat te ver-
hogen. Integendeel, ondanks de lip-
pendienst door de meerderheidspar-
tijen bewezen aan het principe van de
verhoogde en vaste BRT-dotatie, - en
collega Swaelen is dit hier vóór mij op
de tribune komen bevestigen - ziet
het ernaar uit dat deze dotatie de

volgende jaren zal stagneren en dus in
reële draagkracht eerder zal af- dan
toenemen.

Dienvolgens wordt het tweede fina-
ciële middel, met name de 1 a 1,5 mil-
jard frank handelsreclame die in
Vlaanderen wellicht kan worden gere-
cupereerd, het belangrijkste middel
ofschoon de nationale Regering daar-
bij de beslissende stem in het kapittel
heeft. Het ergerlijke hierbij is wel, dat
de nationale Regering alsdus het sluit-
stuk van ons mediabeleid in handen
heeft en ons wel degelijk ter zake on-
der een soort van oneigenlijke voogdij
stelt. Welk mediabeleid wij ook uit-
stippelen, het is de nationale Regering
die in laatste instantie de richting er-
van bepaalt.

Nu kan men met de opbrengst van de
handelsreclame verschillende wegen
uit :

1. men kan pogen daarmede niet-
openbare televisieverenigingen te be-
kostigen, vooral dan die ene grote, die
zich zou richten tot de gehele Vlaam-
se Gemeenschap ;

2. men kan daarmede de BRT-dotatie,
bij gebrek aan normale budgettaire
middelen, op een voldoende hoog peil
brengen ;

3. men kan daarmede gemengde op-
lossingen uitwerken, waarbij zowel de
BRT-gemeenschapsomroep, de regio-
nale en lokale niet-openbare televisie-
verenigingen alsmede de eigen
Vlaamse beeldindustrie aan hun trek-
ken zouden komen.

Laten wij in volgorde de diverse mo-
gelij kheden overlopen ; mogelij khe-
den die door de nationale reeds in de
Kamer gestemde wet op de zoge-
naamde handelspubliciteit op radio
en televisie worden beperkt, omdat
het bijvoorbeeld door deze wet onmo-
gelijk is tegelij ktertijd de handelsre-
clame toe te bedelen aan de BRT en
aan die ene commerciële televisie
voor gans Vlaanderen.

Eerste mogelijkheid.

De opbrengst van de handelsreclame
gaat naar de niet-openbare televisie-
verenigingen. Vooraan staat hierbij
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De Beul

die ene commerciële televisie, die
zich richt tot de gehele Vlaamse Ge-
meenschap. Deze commerciële tele-
visie moet als een monopolie worden
opgericht door een groep van nu reeds
onrechtstreeks- en/of rechtstreeks ge-
subsidieerde Vlaamse dag- en week-
bladen, waarvan sommige als ,,arm-
lastig” kunnen worden bestempeld.
De beide dergelijke persgroepen, die
momenteel zijn opgericht, nl. VMM
en OTV hebben onlangs tijdens de
voorbije hoorzittingen in de Commis-
sie Mediabeleid verklaard dat zij hier-
toe slechts bereid waren mits volgen-
de voorwaarden te aanzien als condi-
tio sine qua non :

vernemen dat met 1 a 1,5 miljard
frank geen zelfstandige commerciële
televisie kan worden gerund. Wel zou
dit bedrag aan handelsreclame voor
een reeds bestaande (liefst multina-
tionale) commeriële televisie-onder-
neming volstaan om er in Vlaanderen
een s o o r t  dochter-televisie-maat-
schappij op na te houden (de commer-
ciële multinationale beschikt toch
reeds over de technische en program-
matische know-how, ervaren perso-
neel, vastgelegde contracten en af-
spraken inzake programma-aankoop
op de wereldmarkt en de vereiste con-
necties in de media-wereld).

1. opdat de dag- en weekbladpers het
opgelegde risico zou aankunnen,
dient de Vlaamse Regering eerst een
herstructureringsfonds (lees : investe-
ringsfonds) van 5 miljard frank ter be-
schikking van de geschreven pers op
te richten ;

De conclusie bij dit alles is niet moei-
lijk : een vrije, niet-gesubsidieerde,
commerciële televisie voor gans
Vlaanderen is niet mogelijk.

Zulks werd trouwens, zeer onlangs
nog, op 19 november 1986, bevestigd
door uitspraken van de kopstukken
van OTV in de speciale uitgave
,,WM-10 jaar”. Wij citeren u de
meest markante, van de heer A. Ver-
deyen :
,,Ik ben er vandaag niet meer van over-
tuigd dat commerciële televisie in
Vlaanderen kansen op slagen heeft.
De politieke wereld legt veel te sterke
beperkingen op. Drie, vier jaar gele-
den leek dat niet zo. Wegens de belan-
gen die ermee gemoeid zijn, vooral
politieke, is het dossier zeer complex
geworden”.

wenst te financieren. Tegelijk dook
het probleem op dat er dan volgens
sommigen aan de kranten een vergoe-
ding zou moeten worden betaald voor
het derven van inkomsten. Bovendien
was er de wens dat de programma’s
kwalitatief voldoende hoogstaand
zouden zijn en dat er voldoende
Vlaamse inbreng zou zijn. Samen is
dat de kwadratuur van de cirkel. Het
zou op zichzelf al moeilijk genoeg
zijn, op een rendabele manier com-
merciële televisie te brengen voor am-
per vijf miljoen Vlamingen, die nu al
tussen 16 tot 18 televisiekanalen kun-
nen kiezen. De kansen om op een
winstgevende manier commerciële
televisie te brengen nemen toe als
men genoegen neemt met program-
ma’s van een laag gehalte, maar dat
past niet in onze filosofie. Bovendien
is samenwerking nodig met groepen
die over de nodige infrastructuur be-
schikken. Een nieuwe infrastructuur
opbouwen is in een klein gebied zoals
Vlaanderen ondenkbaar.

2. de opbrengsten van de handelsre-
clame dienen, na vergoeding van de
geschreven pers voor haar verlies aan
reclame-inkomsten, volledig aan die
ene commerciële televisie voor gans
Vlaanderen te worden toevertrouwd ;
dus absoluut geen handelsreclame
voor de regionale of lokale commer-
ciële TV’s ; een volstrekt monopolie
dus ;

Tot wie zouden we ons wenden ?
De BRT ? Daar geloof ik niet in met
elk hun wetten, gebruiken en gewoon-
ten. Tot een buitenlandse zender,
zoals de Waalse pers het doet ? Daar
liggen de gevoeligheden in Vlaande-
ren dan weer heel anders. Men zou
iets met Nederland kunnen doen,
maar ook dat zie ik niet zo meteen zit-
term.

3. het aandeel eigen culturele produk-
ties dat verplicht zou worden opge-
legd, mag niet overdreven worden,
laat ons zeggen zoiets als maximum
5 procent.

Ik citeer nu André Leysen. Dat is niet
de eerste de beste.

Ik kom thans aan de tweede mogelijk-
heid.

Hij is veel explicieter.

Deze voorwaarden komen erop neer
dat de persgroepen in feite een start-
en overbruggingssubsidie vragen van
liefst 5 miljard frank, daarbij nog het
volstrekte monopolie op de handels-
reclame opeisen alsmede afdekking
tegen reclameverlies en liefst zo wei-
nig mogelijk waarborgen geven voor
het behoud van de eigen Vlaamse cul-
tuur.

Minister P. Dewael : Dat is een slechte
bron.

De heer A. De Beul : Maar dat is geen
man die tot mijn kamp of tot het kamp
van de oppositie behoort. Het is ie-
mand die specifiek een van de grote
tenoren is van de politieke opvattin-
gen die door de huidige meerderheid
worden verkondigd.

De opbrengst van de handelsreclame
wordt gebruikt om de budgettair be-
perkte dotatie van de BRT aan te vul-
len. Deze opbrengst lijkt ons de enige
reële om de leefbaarheid en het con-
currentievemogen van de openbare
gemeenschapsomroep te waarborgen.
Zulks wil nochtans niet zeggen dat de
volledige opbrengst van de handelsre-
clame zo maar aan de BRT moeten
worden overgedragen.

Tijdens hoorzittingen met buiten-
landse commerciële omroepen (on-
der meer met RTL dat reeds 18 jaar
ondervinding heeft met commerciële
televisie) konden de Commissieleden

Mijnheer de Minister, ik moet daar-
aan niets toevoegen.

Er blijft uiteraard het probleem van
de geschreven pers, die minstens in
een overgangsfaze moet vergoed wor-
den voor de minder-inkomsten aan re-
clame.

André Leysen zegt dus : ,Het is dui-
delijk dat men een concurrerende
nieuwsdienst via reclame-inkomsten

Bovendien heeft onze Gemeenschap
er alle belang bij de ontwikkelings-
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kansen van een eigen Vlaamse beeld-
industrie te stimuleren.

voorwaarde dat de gemeente instaat
voor de werkingsmiddelen en de wer-
king zelf gebeurt op basis van volunta-
risme.

Ons inziens zou de BRT, dat sluit
nauw aan bij het standpunt dat hier
door collega Van den Bossche werd
vertolkt, de reclame-inkomsten dan
ook moeten gebruiken voor bestellin-
gen en co-produkties  bij de Vlaamse
beeldindustrie. De nieuwe reclame-
inkomsten zouden ook moeten wor-
den aangewend om het tweede televi-
sienet uit te bouwen met eigen tonali-
teit en een eigen profiel. Waarom zou-
den beide BRT-netten onderling niet
voor een stuk concurrerend zijn, met
inbegrip zelfs van een ,,eigen nieuws-
dienst”. Ter zake zouden wij ons kun-
nen inspireren op het voorbeeld van
de drie Franse staatszenders.

Mijnheer de Minister, uit hetgeen
voorafgaat blijkt maar al te duidelijk
dat de essentie van uw kabeldecreet,
met name, die ene commerciële tele-
visie voor gans Vlaanderen, een niet
haalbare kaart is. Het toch doorduwen
van deze optie zou in het beste geval
leiden tot een gesubsidieerde concur-
rerende zender naast de BRT in de
toekomst mogelijk met Cockerill-
Sambre allures en in het slechtste ge-
val tot een satelliet van RTL of van
één of andere Murdoch of Berlusconi.

gelijke te doen om de gebrekkige een-
zijdige of foutieve werking van de
BRT-nieuwsdiensten en van de para-
informatieve uitzendingen van de
BRT te ondervangen door het aan-
wenden van voor de hand liggende re-
medies zoals :

- voldoende geldmiddelen en uitbrei-
ding van de redacties ;

- degelijker vorming en blijvende
herscholing van de journalisten ;

- de instelling van een Erekamer, be-
last met het toezicht op de objectivi-
teitsverplichting en de behandeling
van de klachten daarover alsmede het
waken over de onafhankelijkheid van
de nieuwsdienst ;

Wellicht zouden de gebreken eigen
aan de monopoliepositie van de BRT,
collega Van den Bossche heeft daaro-
ver voldoende uitgeweid, op deze wij-
ze zo goed mogelijk kunnen worden
ondervangen.

Een andere benadering van het me-
dialandschap is mogelijk, dat hebben
wij u zoëven aangetoond. En geef toe
dat ook bij onze visie een stuk ver-
nieuwing en opfrissing van dat land-
schap gewaarborgd is. Alleen, wij spe-
len niet met ons televisiebestel omdat
wij beseffen hoe gevaarlijk dat is voor
onze media-positie tegenover het bui-
tenland.

- een statuut voor de radio- en TV-
journalisten in overeenstemming met
wat ter zake in het vergelijkbare bui-
tenland bestaat waarbij werkzeker-
heid mede de resultante is van be-
kwaamheid en deontologisch plichts-
besef.

In deze orde van gedachten zijn we
niet ver meer verwijderd van de derde
mogelijkheid.

De opbrengst van de handelsreclame,
uit te zenden op de BRT, wordt ge-
stort in een fonds, waaruit in het kader
van een samenhangend mediabeleid,
zowel de Gemeenschapsomroep als
bepaalde niet-openbare televisievere-
nigingen worden betoelaagd.

Wij kiezen voor een versterkte ge-
meenschapsomroep, die de Vlaamse
beeldindustrie laat werken, en voor
reële kansen voor regionale en lokale
televisieverenigingen.

U staart zich liberaal-doctrinair blind
op die ene commerciële televisie en al
de rest neemt u erbij als garnituur.
Dat is bijzonder erg. In het Frans zou
men zeggen : c’est pire qu’une crime,
c’est une faute.

Zou het niet beter zijn ervoor te zor-
gen dat de BRT zijn spiegelfunctie
waarmaakt en dat hij, met veel meer
verve dan tot hiertoe, onze culturele
identiteit naar het buitenland toe uit-
draagt. Of Vlaanderen in het buiten-
land bestaat zal zeker in de toekomst
voor een groot deel worden bepaald
door de uitstraling al dan niet van de
BRT.

Deze fondswerking zou het mogelijk
maken de BRT te laten werken zoals
bij de tweede mogelijkheid, hierbo-
ven uiteengezet. Maar bovendien zou
een beperkte toelage aan de regionale
en zelfs aan de lokale niet-openbare
televisieverenigingen kunnen worden
ingebouwd. Dit laatste is erg belang-
rijk want in het ontwerp-kabeldecreet
is de financiering van deze NOT’s in
het geheel niet geregeld. Voor de wer-
king van de regionale NOT’s,  waar-
schijnlijk één per provincie, zal een
startsubsidie en een minimale wer-
kingstoelage zeker niet overbodig
zijn. Terwijl ook aan de lokale NOT’s
- zoals dat trouwens in Nederland het
geval is - een startsubsidie zou moe-
ten kunnen worden toegezegd op

Uw standpunt zou ik nog enigszins
kunnen begrijpen moest het werkelijk
ingegeven zijn door de zorg om de
door artikel 14 van de Grondwet ge-
waarborgde vrijheid van meningsui-
ting en dus ook van meningsvorming
correctere kansen te geven. Maar daar
gelooft u zelf toch niet in. Denkt u
werkelijk dat een commerciële televi-
sie, voor drie vierde beheerd door ka-
tholieken en voor één vierde door li-
beralen, op dat vlak, een haar beter zal
zijn dan de BRT. Meent u dat uw ka-
tholiek-liberaal monopolie niet tot
laksheid en soms zelfs tot machtsmis-
bruik zal leiden ?

Mijnheer de Minister, u heeft het
reeds lang begrepen. Nopens het
voorliggend decreet lopen onze me-
ningen sterk uiteen. Samen met het
Davidsfonds zeggen wij : dit decreet is
niet rijp. Het vertrekt niet van de
noodzakelijke basisvoorwaarden
waaraan het TV-aanbod in Vlaande-
ren dient te volstaan.

Pro memorie, de bewuste basisvoor-
waarden van het Overlegcentrum van
Vlaamse Verenigingen luiden als
volgt :

1. de televisie in Vlaanderen moet -
rechtstreeks en onrechtstreeks - in ei-
gen Vlaamse handen blijven ;

Zou het niet veel beter zijn al het mo-
2. een zeer ruim deel van de zendtijd
en van het budget van de nieuwe zen-
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der moet besteed worden aan Vlaam-
se produkties, waarbij gestreefd wordt
naar aansprekende kwaliteit ;

3. met het oog op de tewerkstelling en
de ontwikkeling van een Vlaamse
beeldindustrie en beeldcultuur moet
de produktie van zoveel mogelijk pro-
gramma’s toevertrouwd worden aan
Vlaamse firma’s die voldoende zelf-
standig staan van vreemd kapitaal ;

4. er dient blijvend en ernstig over ge-
waakt dat televisie in hoofdzaak een
instrument van culturele verfijning en
zo objectief mogelijke informatie is.

Mijnheer de Minister, het zou het
beste zijn moest u het voorliggend
ontwerp-kabeldecreet intrekken om,
na via een media-conventie een con-
sensus te hebben bewerkstelligd tus-
sen alle betrokken partijen, een nieuw
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en algemeen aanvaardbaar media-
ontwerp te kunnen indienen.

zaamheden voor deze morgen.

Uw jonge overmoed en de belangen-
druk van sommigen uit uw partij en
uit uw meerderheid zullen u dit wel-
licht beletten.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

Ons echter zal dit niet verhinderen
met overtuiging te stemmen tegen dit
voor onze Gemeenschap funeste de-
creet, dat bovendien naderhand nog
niet eens uitvoerbaar zal blijken. (Ap-
plaus)

- De vergadering wordt gesloten om
12.30 uur,

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
het einde gekomen van onze werk-
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